

### The Second Coming Part (2)

#### ကစၢ်ခရၢ်အတၢ်ဟဲလီၤခံစုတစု (အပတီၢ်-၂)

ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ခရၢ်အတၢ်ဟဲလီၤခံစုတစုန့ၣ် ပသ့ၣ်ညါတၢ်လံလၢ, တၢ်မၤလိ (၄၂) အပူၤန့ၣ်ဝံလံဒီး အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ တၢ်မၤလိ (၄၃) န့ၣ်တက့ၢ်.

အခဲအံၤစ့ၢ်ကီး ပကဃုသ့ၣ်ညါကစၢ်ခရၢ်အတၢ်ဟဲလီၤခံစုတစုလၢ ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလၢ လံာ်စီဆုံအပူၤ န့ၣ်တက့ၢ်. ဘၣ်ဆၣ် လံာ်စီဆုံအဆၢတနီၤဘၣ် တၢ်နၢ်ပာ်ကမၣ်အီၤဒီး, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် အပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤဘၣ်ကဲထီၣ်အသးဒ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၂၄:၃၆** န့ၣ်လီၤ.

**“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးတၢ်လၢမုၢ်နံၤအဝဲန့ၣ်, ဒီးန့ၣ်ရံၣ်အဝဲန့ၣ်, ပုၤတသ့ၣ်ညါဘၣ်နီတက့ၢ်. မူခိၣ်အကလူး တဖၣ်တသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲဘၣ်. သ့ၣ်ညါထဲယဟ်အိၣ်လၢ မူခိၣ်တက့ၢ်လီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဒ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးအသိး, ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ခရၢ်အတၢ်ဟဲလီၤခံစုတစုန့ၣ်, တၢ်ဆိကမိၣ် ကအိၣ်ထီၣ်လၢ ပုၤအါဂၤန့ၣ် ကမ့ၢ်ဒ် မတၤတဂၤတသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပုၤအဲၣ်ဒီးဂုၢ်ကျဲးစးသ့ၣ်ညါအီၤ တအိၣ်ဘၣ်နီတက့ၢ်. ဘၣ်ဆၣ်လၢ, **လံာ်မးသဲ ၂၄:၄၂** န့ၣ် စံးကဒီးဝဲလၢ, **“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးဆိးသီတက့ၢ်”** န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူၤအနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲအိးထီၣ်အထးခိၣ်ဒီး စံးကတီၤတၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပုၤတဂၤလၢလၢအမ့ၢ်စံးဝဲလၢ, နတသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤနီတခိၣ်န့ၣ် ဘၣ်မနုၤပဘၣ်အိၣ်ခိးကွၢ်လၢအီၤ န့ၣ်အဂ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်စံးကဒီးဝဲလၢ, **“ဆိးသီတက့ၢ်”** န့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ကအိၣ်တမံၤမံၤအယိန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ် လီၤ. ဘၣ်မနုၤကစၢ်ယွၤတဂၤ စံးတၢ်ဒ်အံၤန့ၣ်လဲၣ်. တၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ် ၁ သးစၤလနံ ၅:၂** န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သုသ့ၣ်ညါသုကစၢ်ဒ်သ့ဝဲလီၤတၢ်လီၤဆဲး, လၢကစၢ်အမုၢ်နံၤန့ၣ် ဟဲဝဲဒ်တၢ်ဘျၢ်လၢ မုၢ်နံၤအသိးလီၤ.”**

ဘၣ်မနုၤကစၢ်တဂၤအံၤ လီၤကိးဒီးတၢ်ဘျၢ်န့ၣ် လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပုၤတနီၤအိၣ်လၢ တၢ်ကမၤကမၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. အနီၢ်ကီၢ်တခိၣ်မ့ၢ် မ့ၢ်ဒ်, တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ်, **“ဟဲဝဲဒ်တၢ်ဘျၢ်လၢမုၢ်နံၤအသိး”** အံၤန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်ကစၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲဘၣ်ဒီး, မ့ၢ်ဒ်ထဲ **“ကစၢ်အမုၢ်နံၤ”** လၢအကဟဲလီၤခံစုတစုအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အခီ ပညီကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒ်ကစၢ်တၢ်ဟဲခံစုတစုအဂ့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပာ်ခူသ့ၣ်အီၤဒီးပုၤသ့ၣ်ညါအီၤတသ့ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိလီၤကိးဒီးတၢ်ဘျၢ်တဂၤအတၢ်ဟဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်လီၤကမၤကမၣ် တၢ်တအံၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲ အဂ့ၢ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ် ၁ သးစၤလနံ ၅:၄** န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**“မ့ၢ်သ့ဝဲ, ပုၤသ့ၣ်ဝဲသ့ၣ်ဧာ, သုတအိၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ခဲးကျါဒ်သိး မုၢ်နံၤန့ၣ်ကချးန့ၣ်သ့ဒ်တၢ်ဘျၢ်အသိး န့ၣ်ဘၣ်.”**

လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤ ကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ကစၢ်ခရၢ်အတၢ်ဟဲက့ၢ်ခံစုတစုအံၤန့ၣ် အိၣ်ဒ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ် ဘၣ်ဆၣ်, လၢ **“ပုၤသ့ၣ်ဝဲသ့ၣ်”** အဂီၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. **“တၢ်လၢပုၤသ့ၣ်ဝဲသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်”** မ့ၢ်ဒ်ပုၤလၢအလူၤပိာ်ထွဲကစၢ်ခရၢ်အခံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုသွန်တဖန်နှင့် ဘဉ်းဒီးကစာ်အတၢ်ဟဲလီၤ ခံစုတစုအဂ့ၢ်န့ၣ် အိၣ်ဝဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်လီၤ.

တၢ်သံက့ၢ်ကအိၣ်ထီၣ်လၢ ကသ့ၣ်ညါအိၣ်ကသ့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ဖးဘဉ်လံာ်စီဆ့ၣ်လၢအမ့ၢ်, **လံာ်မာ်ကူး ၁၃:၃၅** န့ၣ် ပကနာ်တၢ်ဘဉ်အိၣ်လီၤ.

**“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး ဆိးသီတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟံၣ်ကစာ်ကဟဲက့ၢ်ဖဲလဲၣ်ဖဲလဲၣ်, လၢမ့ၢ်ဟါခါ, လၢဖးဖီမ့ၢ်ခါ, လၢဆိဖါအိၣ်အိၣ်ထီၣ်ခါ, လၢမ့ၢ်ဆ့ၣ်ဝါခါန့ၣ်, သုတသ့ၣ်ညါဘဉ်လီၤ.”**

လံာ်စီဆ့ၣ်တဆၢအံၤစ့ၢ်ကီးစံးဘဉ်ပုသွန်, တၢ်ကတိၤလၢတလီၤပလိာ်အသးခံမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအပိလဲၣ်န့ၣ်, စံးဝဲလၢ “ဆိးသီတက့ၢ်” ဒီးအဂၤတမံၤတခီန့ၣ်စံးဝဲလၢ “ဟံၣ်ကစာ်ကဟဲက့ၢ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ်သုတသ့ၣ်ညါဘဉ်လီၤ” န့ၣ်အဂ့ၢ်လီၤ.

ကစာ်ကဟဲက့ၢ်ဖဲလဲၣ်န့ၣ် ပုသွန်ညါအိၣ်တသ့ဘဉ်ဒီး, တၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, “ဆိးသီတက့ၢ်” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, “ဆိးသီတက့ၢ်” အံၤန့ၣ် ဒ်သိးကလီၤတၢ်အဂီၢ်, ပကဘဉ်ဖးကဒီးဆူ **လံာ်မာ်ကူး ၁၃:၃၇** န့ၣ်လီၤ.

**“တၢ်လၢယစံးဘဉ်သု, ယစံးဘဉ်ပုသွန်လၢလီၤ. ဆိးသီတက့ၢ်.”**

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “ဆိးသီတက့ၢ်” အံၤန့ၣ် ဘဉ်တၢ်ဟံၣ်ပျါအိၣ်ဒီးစံးကဒီးအိၣ်ခဲအံၤခဲအံၤန့ၣ်, လၢပကစာ်အဂီၢ်န့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ကအိၣ်ဝဲတမံၤမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ပကလဲၤကဒီးဆူ **လံာ်မာ်ကူး ၁၃:၃၂** န့ၣ်တက့ၢ်.

**“ဘဉ်ဆဉ်ဒီး, တၢ်လၢမ့ၢ်တနံၤန့ၣ်, ဒီးန့ၣ်ရံၣ်အဝဲန့ၣ်, ပုသွန်ညါဘဉ်နီတက့ၢ်. ကလူးတဖန်အိၣ်လၢမူခိၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, ဖိခွါတက့ၢ်အံၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်, တသ့ၣ်ညါဘဉ်, သ့ၣ်ညါဒ်ထဲ ဟံတက့ၢ်လီၤ.”**

**ပဆိကမိၣ်လၢ လံာ်စီဆ့ၣ်တဆၢအံၤအတၢ်ဟံၣ်ပျါတၢ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်လၢအအိၣ်သဘဉ်ဘဉ်အသးန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအပိလဲၣ်န့ၣ်, ကစာ်ယုၣ်ဂူးအနီၢ်ကစာ်ဒ်ဝဲ တသ့ၣ်ညါဘဉ်ဝဲအပိန့ၣ်လီၤ.**

လၢတၢ်န့ၣ်အပိ ပဘဉ်နာ်ဟံၣ်တၢ်အံၤဒ်လဲၣ်န့ၣ် ပတသ့ၣ်ညါဘဉ်.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစာ်ယုၣ်ဂူးစ့ၢ်ကီး ကကတိၤတၢ်ဒ်, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဂ့ၢ်န့ၣ် ပသ့ၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. ဖဲကစာ်ယုၣ်ဂူးကတိၤတၢ်ကတိၤအံၤအခါန့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးအဝဲဒ်လဲၣ်တသ့ၣ်ညါတၢ်ဘဉ်းဒီး တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တခီကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ဘဉ်မနုၤအပိလဲၣ်န့ၣ် အဝဲကဘဉ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်တီသးတီဆူ အပၢ်အအိၣ်န့ၣ် အဝဲကဘဉ်ဟံၣ်ပျါအတၢ်အိၣ်မူလၢအတီန့ၣ်အပိလီၤ. (အ့းဖးစူး ၂:၈, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သုတုၤလၢတၢ်အုၣ်က့ၢ်ခိၣ်က့ၢ်သုလၢ တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်လၢတၢ်နာ်အပိလီၤ. ဒီးအဝဲန့ၣ်တမ့ၢ်ဘဉ်လၢ သုပိဒ်သုဝဲဘဉ်. မ့ၢ်ယွၤအတၢ်ဟ့ၣ်လီၤ.)

အဝဲစံးတၢ်ကတိၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်လၢ တချူးတူၢ်သံအသးလၢ သ့ၣ်ဖျါထူၣ်စုညါအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ဖဲအဝဲဂဲၤဆၢထာ်သမူထီၣ်က့ၢ်လၢတၢ်သံအခါန့ၣ်, အဝဲအတၢ်စံးတၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖန်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၂၈:၁၈** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယုၣ်ဂူးဟဲယီၤ, ဒီးကတိၤတၢ်ဒီးအိၣ်, ဒီးစံးဝဲဒ်, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤလံာ်ယၤလၢ ကယံၢ်တၢ်စိတၢ်ကမိၣ်လၢမူခိၣ်, ဒီးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢလီၤ.”**

မှားဝဲလီၤ. အဝဲအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ စံးကတိၤတၢ်လၢ, အဝဲဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤလံဝဲလၢ တၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢ မူခိၣ်, ဒီးလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢန့ၣ်အဂ့ၢ်လီၤ. တၢ်အခီပညီအနီၣ်ကီၢ်တခီကမ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, လၢဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်စံးတၢ်ကတိၤအပူၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၅:၆-၇** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယထံၣ်သီဖိ, ဒ်အဘၣ်တၢ်မၤသံအီၤအသိး, ဆၢထၢၣ်ဝဲလၢ လီၢ်ပစိၣ်အသးကံၢ်ပူၤလၢ တၢ်အသး လွံၣ်ဒုအကျါ, ဒီးလၢပုၤသ့ၣ်ကုသးပုၤအကျါန့ၣ်, အိၣ်ဝဲဒီးအနၢၤနွံဘိ, ဒီးအမဲာ်နွံတိၣ်လၢ အမ့ၢ်ယွၤအသးနွံ ဖျၢၣ်လၢတၢ်မၤလီၤအီၤဆူဟီၣ်ခိၣ်ချၢသကုၤဆးဒးန့ၣ်လီၤ. ဒီးအဝဲဒၣ်န့ၣ်ဟဲဝဲ, ဒီးဟံးန့ၢ်လံာ်လၢပုၤဆ့ၣ်နီၤလၢ လီၢ်ပစိၣ်အဖိခိၣ်အစုထွဲပူၤန့ၣ်လီၤ.”**

မှားဝဲလီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးမၤန့ၣ်တၢ်ဒဲးဘးဒီး တၢ်သံဝဲအလီၢ်ခံ, မၤန့ၢ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အပၢ်ကစၢ်ယွၤအအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် အတၢ်ဟဲက့ၤလီၤခံစုတစုအဆၢ ကတီၢ်, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကမၤန့ၢ်ဝဲဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မှားဝဲလီၤ. အဝဲမၤန့ၢ်တၢ်အခွဲးအယာ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်လၢအတၢ်တူၢ်သံအသးဝဲအလီၢ်ခံ, အတၢ်ဂဲၤဆၢ ထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအခွဲးအခါ တုၤလီၤအခါန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, ပုၤလၢအလူၤပိာ်ထွဲအခံသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် စ့ၢ်ကီး အဝဲအတၢ်ဟ့ၣ်ကူဒီးအတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “ဆိးသီတက့ၢ်” လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်ဆၢကတီၢ်တမံၤလၢ အကဘၣ်သ့ၣ်ညါဝဲန့ၣ် အိၣ်စ့ၢ်ကီးအသိး, ပုၤလၢအလူၤပိာ်ထွဲအခံတဖၣ်အဂီၢ်စ့ၢ်ကီး တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအကဘၣ်သ့ၣ်ညါဝဲ (ဖဲအဆၢကတီၢ်တုၤအခါ) န့ၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဝဲလီၤအယိလီၤ.

မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢ, ကမ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်မတၢ်တမံၤလဲၣ်န့ၣ် လၢပုၤတဂၤဂၤအဂီၢ်န့ၣ် လီၤ.

လၢ “ပကဘၣ်ဆိးသီတၢ်အဂီၢ်” တၢ်ဂ့ၢ်မတၢ်တမံၤကဆိၣ်ထွဲဘၣ်ပခံန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤကမ့ၢ်လၢ မူခိၣ်စ့ၢ်ကီးဧါ.

ဒ်သိးလံာ်လီၣ်ဖျါ ၁:၇ အတၢ်ကွဲးအသိး, လံာ်စီဆုံအဆၢအဂုၤအဂၤစ့ၢ်ကီး ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မုၢ်လၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပဝဲပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးပဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိးသီတၢ်တမံၤအံၤ မၤအိၣ်ထီၣ်ပတၢ်မုၢ်လၢ် လၢအမ့ၢ်, တၢ်လၢမူခိၣ်ဧါ, မ့ၢ်တမ့ၢ်လီၤဆီဒၣ်တၢ်, မ့ၢ်တနံၤလၢ တၢ်အာၣ်ထီၣ်အခွဲးအခါန့ၣ် စ့ၢ်ကီးဧါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီး တၢ်အဘၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အကတၢ်စ့ၢ်ကီးဧါ. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “တမ့ၢ်လုတက့ၤ” န့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပထံၣ်ဘၣ်တ့ၢ်လံ ပကစၢ်လၢတၢ်မၤလီၤအပူၤကွံာ်တခါအသိးန့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢ ကစၢ်ယွၤအက့ၢ် အဂီၤလၢအအိၣ်ဒီး တၢ်ကဟ့ၣ်ကညီၢ်ဘၣ်ဆၣ်, ဖဲအဝဲအတၢ်ဟဲက့ၤခံစုတစုအခါန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢ ပမဲာ် တသ့ဘၣ်. ပမ့ၢ်ထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢ ပမဲာ်န့ၣ်ဒီးပကမၤအသးဒ်စီၤရှီလူးလၢ အထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးလၢအမဲာ် န့ၣ်ဒီးအမဲာ်ချံၣ်ဘျီဘၣ်အသးအသိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပဘၣ်ခိးကွၢ်လၢ်ဒၣ်လၢ, ပသးအမဲာ်ချံၣ်, ဒ်ပစံးတၢ် အသိး, တၢ်ကူၣ်သ့ကူၣ်ဘၣ်အမဲာ်ချံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပကစၢ်စံးဘၣ်ပုၤလၢ, “ဆိးသီတက့ၢ်” အံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၂၃:တရူး ၁:၁၉** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးပအိၣ်ဒီးဝဲအကလုၢ်ကံၢ်န့ၢ်ကျၢၤန့ၢ်အလီၢ်တက့ၢ်. လၢသုဂုၤကွၢ်ထံအီၤဒ်မ့ၢ်အူအကပီၤထီၣ်လၢ တၢ်ခဲးအလီၢ်အသိး, တုၤလၢမုၢ်ဆ့ၣ်ထီၣ်, ဒီးဆၣ်တူၢ်ဂီၤထီၣ်ဘးလၢ သုသးကံၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.”**

မှားဝဲလီလ်. လံာ်စီဆုံတဆာအံၤ သုနာ်ဟံၤစ့ၢ်ကီးခါ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိာ်မၤလီၤတၢ်လၢအမ့ၢ်, ပဘၣ်ဆိးသီအီၤအံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “ဝဲအကလုာ်ကံၢ်န့ၣ်ကျၢၤန့ၣ်အလီၢ်” န့ၣ်လီၤ.

**ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤအဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤလၢပဘၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ဆိးသီတၢ်န့ၣ်လီၤ.**

ဘၣ်ဃးဒီးဝဲအကလုာ်အံၤန့ၣ်, ပုၤတၢ်ဂၤကဘၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးဒီးတၢ်ပလီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအိၣ်ဒီး အတၢ်မၤလိာ်မၤလီၤတၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်လၢဝဲအကလုာ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၤလၢ ဘၣ်တၢ်ကွဲးပာ်ဖျါအီၤဒီး ဒ်သိးပကနာ်ဟံၤအီၤဒီး အိၣ်ဒီး တၢ်ဆာကတီၢ် (လၢအတုၤလီၤအခါ) တမံၤလၢအကြးန့ၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်စံးလၢ တၢ်အဒိအတၢ်တမံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **ဝဲဒၤနံးယုလး ၁၂:၈-၉** အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယနာ်ဟူတၢ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ယနာ်တဟံၤဘၣ်, ဒီးယစံး, ယကစၢ်ဧာ, တၢ်တဖၣ်န့ၣ် အကတၢ်ကမၤအသးဒ်လဲၣ်.”**

**“ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဟးထီၣ်တက့ၢ်. စီၤဒၤနံးယုလးဧာ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ကတီၤန့ၣ် ကးတံာ်ဃာ်လံအသးဒီး စဲဃာ်ပနီၣ်လံအသးတုၤတၢ်အကတၢ်ဘၣ်လီၤ.”**

မှားဝဲလီလ်. လံာ်စီဆုံတဆာအံၤ စံးဘၣ်ပုၤလၢ ဝဲစီၤဒၤနံးယုလးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ တနာ်ဟံၤဘၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကတီၤလၢ ဝဲအကိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ် ကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးဝဲလၢ, တၢ်ကတီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကးတံာ်ဃာ်လံအသးဒီးစဲဃာ်ပနီၣ်လံအသးတုၤတၢ်အကတၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကတီၤတၢ်လၢဝဲကိၣ် (ဘၣ်ထွဲဒီးဝဲကလုာ်, ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆာကတီၢ်လၢအကဟဲ) သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဒ်သိးပကနာ်ဟံၤအီၤအကီၢ်န့ၣ် တၢ်ဆာကတီၢ်တမံၤလၢ အကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးလၢ အကာကီၣ်သဃီၤန့ၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဝဲန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်ဟဲက့ၢ်စုတစုစ့ၢ်ကီးကဘၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်န့ၣ်လီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ပကဘၣ်ဆိးသီအီၤလၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံးပာ်အကီၢ် အပီပညီလၢအဘၣ်လီၤ.**

ပနာ်ဟံၤတ့ၢ်လံကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိာ်မၤလီၤတၢ်လၢအမ့ၢ်, “ဆိးသီတက့ၢ်” န့ၣ်ဝဲဒီး, ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၤလၢအမ့ၢ် “မ့ၢ်အူဒါ” အ “တၢ်ကပီၤ” အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပကစၢ်အတၢ်ဟဲက့ၢ်စုတစုအဂ့ၢ်လၢ ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလၢ လံာ်စီဆုံအပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တဆာဒီးတဆာန့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်လၢအဘၣ်ထွဲလိာ်အသးအဃိ, ပမ့ၢ်ဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဟူးသးဂဲၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် လၢပုၤအဲကလံာ်အလံာ်စီဆုံအပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လၢလံာ်စီဆုံအဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤဒၣ်လဲၣ် ပတထံၣ်ဘၣ်အီၤဘၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဒၣ်ထဲလၢ လံာ်စီဆုံအသီတကကြၢၢ်လၢ ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢ “ဂရံး” အကိၣ်လၢ အကဲထီၣ်သီ, လၢအခိၣ်ထံးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အပူၤလီၤ. မှားဝဲလီလ်. လံာ်စီဆုံအဆာလၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟဲလီၤခံစုတစုအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်အီၤဒၣ်လၢ “ဂရံး” အလံာ်မံၢ်ဖျါ (၃) ဖျါလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဖျါဖျါဖျါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်သာဖျၢၣ်လာအအိၣ်ဒီးအခီပညီလာ တလီုပလိာ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီု. ဘၣ်ဆၣ်ပမ့ၢ်ချုသ့ၣ်ညါ “ဂရံး” အလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်သာဖျၢၣ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လာအဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးလံာ်စီဆ့အဆၢသ့ၣ်တဖၣ်အဃိ, မၤအသးဒ်တၢ်ကတိၤလာအမၤအိၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဖးဒိၣ်တမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီု.

ကစၢ်ယုၤသူပုၤ “ဂရံး” ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကျိၣ်လာ ဘၣ်တၢ်ကွဲးလံာ်စီဆ့အသီတကတြၢၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီု. ကျိၣ်အဝဲအံၤအိၣ်ဒီး မံၤဟူသၣ်ဖျါတကးန့ၣ်ဘၣ်, အခီပညီစ့ၢ်ကိးဒိၣ်ဝဲယိာ်ဝဲဒီး အိၣ်ဒီးတၢ်ကတိၤလာအလီုတံာ်လီုဆဲးဒီး ထံထံဆးဆးန့ၣ်လီု. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထါသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီုလာ ကျိၣ်အံၤအဃိ, တၢ်အခီပညီသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဆံးလီုစ့ၢ်လီုတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီု.

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်သာဖျၢၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပကချုန့ၣ်ပကဘၣ်အီုတက့ၢ်.

လာဂရံးအကျိၣ်	ကိၤလာဝါအကျိၣ်	ပပုၤကညီအကျိၣ်
PAROUSIA	PRESENCE	တၢ်အ (မဲာ်ညါ), (ဂီၤထံး), တၢ်အိၣ်ဝဲ
EIPHANIA	Bright Shining	တၢ်ကပြဲကပြီုအကတိၤ
APOKALVPSIS	Revelment (or) Uncovering	လီၣ်ဖျါထီၣ်အသးလာတၢ်ကျၢာ်ဘၢတၢ်

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ပချုသ့ၣ်ညါလံာ်စီဆ့အခီပညီသ့ၣ်တဖၣ်အမ့ၢ် လံာ်စီဆ့အတၢ်ဘၣ်ထွဲလံာ်တဖၣ်ဒီး လၢ ဂရံးအကျိၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်ဆူကိၤလာဝါအကျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လာအမ့ၢ်, “EMPHATIC DIAGLOTT” သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ညီဒိၣ်မးလီု. အဆိကတၢ်ပကမၤန့ၣ်ပကဘၣ်လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် “PAROUSIA” န့ၣ်တက့ၢ်.

၁. PAROUSIA

ပုၤဂရံးဖိအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်အဝဲအံၤ အခီပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, Prsence, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အိၣ်လာတၢ်အမဲာ်ညါ, တၢ်အဂီၤထံးန့ၣ်ဒီးလၢ လံာ်စီဆ့အသီတကတြၢၣ်အပူၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီု (၂၄) ဘျီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီု. ဘၣ်ဆၣ်ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်ဆူအဲကလံာ်အကျိၣ်လာအမ့ၢ် Presence န့ၣ် အိၣ်ဒၣ်ထံခံဘျီလၢအမ့ၢ်အခီပညီလာအဘၣ်န့ၣ်လီု. အိၣ်တ့ၢ်ခံဆံခံဖျၢၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ကမ့ၢ် လံာ်ဆူပုၤအဲကလံာ်အကျိၣ်လာအမ့ၢ်, “Coming” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး ကဟဲတုၤဃီၤအံၤန့ၣ်လီု.

လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်ခံဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် (Presence) (တၢ်အိၣ်ဝဲ/ဂီၤထံး) ဒီး (Coming) (ကဟဲတုၤဃီၤ) အံၤန့ၣ်အခီပညီန့ၣ် တလီုပလိာ်အသးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီု.

လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် (Coming) (ကဟဲတုၤဃီၤ) အဝဲအံၤအခီပညီန့ၣ်မၤအသးဒ် ပဘၣ်ကွၢ်လာတၢ်အသိးဒီး တမ့ၢ်အိၣ်ဝဲလာတၢ်အမဲာ်ညါဂီၤထံးန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီု. လၢတၢ်အိၣ်ဝဲအမဲာ်ညါဂီၤထံးကတုၤအဂီၢ် ပဘၣ်ခိးကွၢ်လာတၢ်လာ, တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢ အကဟဲဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီု. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကတိၤဖိတဘျီလၢအမ့ၢ်, (Presence) အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်အိၣ်ဝဲမဲာ်ညါဂီၤထံးအဃိ ပတဘၣ်ခိးကွၢ်လာအီုလာဘၣ်န့ၣ်လီု.



**တၢ်ကတိၤလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်ခဲဖျၢၣ်အံၤ အခီပညီတလီၤပလိာ်အသး ထဲလဲၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်ဧါ.**

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်တဖျၢၣ်လာအမ့ၢ်, (PAROUSIA) ဒီးလာလံာ်စီဆုံအဆာဖိ သ့ၣ်တဖၣ်လာအဘၣ်ထွဲဒီးအီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. အဆိကတၢ်ပုၤအဲကလံာ်ဖိအလံာ်စီဆုံလာအမ့ၢ်, (Kimy James Version) (KJV) အပူၤန့ၣ် လံာ်စီဆုံအဆာဖိလာဘၣ်တၢ်ထူးထီၣ်လံာ်အီၤဆူ တၢ်အခီပညီလာအဘၣ် ခံဆာအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

**လံာ်ဖံးလံးပံး ၂:၁၂**

**“မိၣ်န့ၣ်ဒီး, ယပုၤသးဘိသ့ၣ်ဧါ, ဒ်သ့ၣ်တၢ်တဘိယုာ်ဃီ, တမ့ၢ်ဘၣ်ထဲလာယမဲာ်ညါဧါဘၣ်, မ့ၢ်လာ ယလီၤဖးဒီးသ့ခဲကန့ၣ်အံၤအါတက့ၢ်သတးဒီး, မၤသ့တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဒၣ်သ့ဝဲလာ တၢ်ပျံၤဒီးတၢ်ကနိး တက့ၢ်.”**

(ယမဲာ်ညါ = Parousia)

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်ကတိၤဖိလာအမ့ၢ်, “ယမဲာ်ညါ” (Presence) အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထူး ထီၣ်လံာ်လာ ပုၤဂရံးဖိအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် (Parousia) န့ၣ်လီၤ.

ပကထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးဖဲ, ၂ကရံၣ်သး ၁၀:၁၀ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤစံးဝဲ, အလံာ်တဖၣ်မ့ၢ်တၢ်အယုာ်, ဒီးအိၣ်ဒီးအစိအကမီၤလီၤ. မ့ၢ်မ့ၢ်အနီၢ်မိအတၢ်အိၣ်ဝဲ န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ကံၢ်စါဘါစါ, ဒီးအတၢ်ကတိၤတကိာ်ဘၣ်တၢ်နီတမံၤဘၣ်.”**

(အတၢ်အိၣ်ဝဲ = Presence)

လံာ်စီဆုံအဝဲအံၤစ့ၢ်ကီး, ဂရံးအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် (Parousai) အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထူးထီၣ်လံာ်အီၤ အဘၣ်ဆူ ကီၤလၤဝါအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် (Presence) လာအမ့ၢ် “အတၢ်အိၣ်ဝဲ” န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအဆာဖိခံဆာအံၤ အဂ့ၢ်န့ၣ် တဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးပကစၢ်ယုာ်ရှူးအတၢ် ဟဲက့ၤခဲစုတစုအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး, လံာ်စီဆုံအဆာအိၣ်လွံာ်ဆာလာ အဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလာ (Parousia) န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထူးထီၣ်လံာ်အကမၣ်ဆူ, ပုၤအဲကလံာ်အလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် (Coming) ဒ်ပစံး တၢ်အသိး, “ကဟဲတုၤဃီ” န့ၣ်လီၤ. နီၢ်နီၢ်တခီန့ၣ် လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအကြားဝဲဘၣ်ဝဲန့ၣ်ကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ် (Presence) န့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံအဆာလွံာ်ဆာန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ဒ်အဖီလံာ်အသိးလီၤ.

- (၁) ၂ကရံၣ်သး ၇:၆ - ဘၣ်ဆၣ်ဒီးယွၤလာအမၤမုၢ်ထီၣ်က့ၤပုၤလာ အဘၣ်တၢ်ဆီၣ်လီၤအီၤ တဖၣ် န့ၣ် မၤမုၢ်ထီၣ်က့ၤပုၤလာစီတံတူး **ဟဲတုၤ** အဃိလီၤ.
- (၂) ၂ကရံၣ်သး ၇:၇ - ဒီးထဲ (တံတူး) **အဟဲတုၤ** ဧါတမ့ၢ်ဘၣ်.
- (၃) ၁ကရံၣ်သး ၁၆:၁၇ - ဒီးစီၤစတုးဖန့ၣ်, ဒီးစီၤဖျၢၣ်နီတူး, ဒီးစီၤအဃကူး **ဟဲတုၤဝဲ** ဒီး ယသးခုလီၤ.
- (၄) ဖံးလံးပံး ၁:၂၆ - ဒ်သိးယမ့ၢ် **ဟဲအိၣ်** ကဒီးဒီးသ့ဒီး

မှားဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆာဖိလွံာ်ဆာအံၤ, ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်အီၤဆူ (Coming) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “ဟဲတုၤ” အံၤအဂီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်လၢလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လၢအကြားအဘၣ်န့ၣ်ကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ် (Presence), ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “တၢ်အိၣ်ဝဲလၢအဂီၢ်ထံး” န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်အခိၣ်ထံးလၢအမ့ၢ် ပုၤဂရံးဖိအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢအမ့ၢ် (Parousia) အယိန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး လံာ်စီဆုံဖိအဆာလွံာ်ဆာစ့ၢ်ကီးတဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးကစၢ်အတၢ်ဟဲက့ၤခဲတစုအဂ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ပအဲၣ်ဒီးပာ်ဖျၢၣ်ဒၣ်တၢ်ထဲလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လၢအမ့ၢ် (Parousia) အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ကမၢ်လံာ်အီၤအဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတဲာ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

အခဲအံၤ ပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီး ကစၢ်အတၢ်ဟဲက့ၤခဲတစုအဂ့ၢ်ဒီး, တၢ်ကတိၤလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လၢအမ့ၢ် (Parousia) အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျၢၣ်အီၤလၢ လံာ်စီဆုံအသိတကကြၢၢ်အပူၤလံာ်စီဆုံအဆာ (၁၇) ဆာအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံအဆိကတၢ်တဆာန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, လံာ်မးသဲ ၂၄:၃ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးဆုၣ်နီၤဝဲလၢ ကစၢ်သ့ၣ်စးယံးအလီၤအဖၢမ့ၢ်ဒီး, အပျီၣ်အဘီၣ်ဟဲဆူအအိၣ်လၢ တၢ်တဒါဒီးစံးဝဲဒၣ်, တၢ်န့ၣ်တဖၣ်ဆံးယံာ်ကမၤအသးလဲၣ်. ဒီးနဟဲလီၤဒီးဟီၣ်ခိၣ်အကတၢ်န့ၣ်အတၢ်ပနီၣ်, ကမၤအသးလၢမနုၤတမံၤလဲၣ်န့ၣ်, စံးဘၣ်တဲဘၣ်ပုၤတက့ၢ်.”

မှားဝဲလီၤ. အပျီၣ်အဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲဒီး အကစၢ်ဘၣ်ဆၣ်, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်သံကွၢ်သံဒီးလၢတၢ်အဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးအတၢ်ဟဲက့ၤခဲတစုအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အခိၣ်ထံးတဘျီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢလံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံၤအပူၤန့ၣ်, လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်ဖိလၢအမ့ၢ်, (Coming) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “နဟဲလီၤ” အံၤန့ၣ်အခီပညီလၢအဘၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် (Presence) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “တၢ်အိၣ်ဝဲလၢအဂီၢ်ထံး” အံၤန့ၣ်, လၢပုၤဂရံးဖိအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်န့ၣ်ပာ်ဖျၢၣ်ဝဲဒၣ် (Parovsia) န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်အနီၣ်ကီၢ်တခီန့ၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, (Presence) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “တၢ်အိၣ်ဝဲလၢအဂီၢ်ထံး” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤဂရံးဖိအတၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ် (Parovsia) န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပုၤထုးထီၣ်လံာ်ဆူကီၤလၢဝါအကျိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် (Coming) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “ဟဲလီၤ” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အကမၢ်ဘၣ်ဆၣ်, မၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲဒ်သိးတၢ်အဘၣ်ဒီးမၤကံၢ်မၤကျၢၤဝဲဒ်န့ၣ်အယိ, တၢ်အကမၢ်န့ၣ်ကဲထီၣ်လၢ တၢ်အဘၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးဂရံၤအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လၢအမ့ၢ်, (Parovsia) အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢ လံာ်စီဆုံအဂၤတဆာစ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံၤတဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီး ကစၢ်အတၢ်ဟဲက့ၤခဲတစုန့ၣ်ဘၣ်. ကဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးကစၢ်အတၢ်ဟဲအခိၣ်ထံးတဘျီန့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၂ပုးတရူး ဝး၁၆ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, လၢပဒုးသ့ၣ်ညါသုလၢ ပကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်အစိအကမီၤ, ဒီးအဟဲလီၤအဂ့ၢ်အကျိၣ်န့ၣ်, ပတပိာ်ဘၣ်ပူကဲထီၣ်လၢ တၢ်ကူၣ်တၢ်ဆးန့ၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်ပမ့ၢ်ပုၤလၢအထံၣ်ဘၣ်အစိအကမီၤလၢ ပမဲာ်လီၤ.”

လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်ဖိလၢအမ့ၢ် “အဟဲလီၤ” အံၤန့ၣ် လၢကီၤလၢဝါအလံာ်စီဆုံန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ (Coming) န့ၣ်လီၤ.

မှားဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤအသးဖဲ ကစၢ်ယုၣ်ရှူးအက့ၢ်အဂီၢ်လဲလိာ်သးအခါအဂ့ၢ်န့ၣ်ဒ်သိး, ပကအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ပုၤတၢ်မၤဖိစီပီလူးအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ အုၣ်ခီၣ်အသးလၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢ လံာ်မးသဲ ၁၇:၁-၉, အပူၤလၢ ဘၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါတ့ၢ်လံာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်စီဆုံအဆာ

အဝဲအူတော်အခီညီလာ အဲဒ်ဒီးစံးဝဲဒ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ် ( Presence), ဒ်ပစံးတော်အသိး, “တော်အိၣ်လောအဂီၤထံး” လာ ဘၣ်တော်ထူးထီၣ်လံာ်အီၤလာ ပုၤဂရုးဖိအလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ်, ( Parousia) န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လာ ပုၤထူးထီၣ်လံာ်သ့ၣ်တဖၣ် ထူးထီၣ်ကမၣ်ဝဲလာ, “Coming” ဒ်ပစံးတော်အသိး, “ဟဲလီၤ” န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ပုၤတဂၤလော အဖးဘၣ်လံာ်စီဆ့အဆာအဝဲအံၤန့ၣ် လာလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်, တဖျၢၣ်ဒီတဖျၢၣ်လာအဘၣ်ဃးလိာ် အသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကွၢ်တယာ်ဝဲဒီး ကနာ်ဟံာ်ဝဲစ့ၢ်ကီးလီၤ.

ပုၤအိၣ်တဂၤအမၤလာ Joseph Rotherham အံၤန့ၣ်, အဝဲမ့ၢ်ပုၤထူးထီၣ်လံာ်စီဆ့ဆူကျိာ်အဂၤ, တဂၤ အံၤန့ၣ်, အဝဲအလံာ်လာ အမံၤဟူသ့ၣ်ဖျါန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်, “The Rotherham's Bible” န့ၣ်လီၤ. လာအဝဲအလံာ် စီဆ့အပူၤန့ၣ်အဝဲအတၢ်နာ်ဟံာ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီး လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် ( Parousia) သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အဝဲထူးထီၣ် လံာ်ဆူ “Preseme” (တော်အိၣ်ဝဲလောအဂီၤထံး) န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လာအဖီခိၣ်န့ၣ် ပနာ်ဟံာ်ဝဲလံာ်အယိ, ပကက့ၤကဒါက့ၤဆူ **လံာ်မးသဲ ၂၄:၃**, လာအပျီၣ် အဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်သူကွၢ်အီၤ လံာ်စီဆ့အဆာန့ၣ်တက့ၢ်. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး, ပမ့ၢ်ဘျီက့ၤလံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လာအမ့ၢ် ( Coming) (ဟဲလီၤ) အံၤန့ၣ်ဆူ ( Presence) (တော်အိၣ်ဝဲလောအဂီၤထံး) အံၤန့ၣ်ဒီး လံာ်စီဆ့အဆာအဝဲအံၤ ပက ထံၣ်ဘၣ်ဒ်အဖီလံာ်အသိးလီၤ.

**“ဒီးနမ့ၢ်အိၣ်ဝဲလောပမဲာ်ညါ ( Presence) ဒီး ဟီၣ်ခိၣ်အကတၢ်န့ၣ် အတၢ်ပနီၣ်, ကမၤအသးလာမနုၤ တမံၤလဲာ်န့ၣ်, စံးဘၣ်တဲဘၣ်ပုၤတက့ၢ်.”**

ကွၢ်ကွၢ်, လံာ်စီဆ့အဆာအဝဲအံၤ, ပမ့ၢ်ဖးက့ၤအီၤဒ်န့ၣ်ဒီး, ပကထံၣ်ဘၣ်လာ အဝဲဟဲတုၤဝဲဝဲန့ၣ်ဒီး, တၢ်ကမၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်လာ အတၢ်ဟဲတုၤဝဲလံာ် ခံစုတစုအပူၤန့ၣ်အယိ, လာလံာ်စီဆ့လာအအိၣ်တုၢ်ဒီးလာ ပကဘၣ်ဃုသ့ၣ်ညါအီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပမၤန့ၣ်လံာ်, တၢ်လာပကဘၣ်စးထီၣ်မၤတၢ်ဒ်လဲာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပစံးတော်အသိး, ပကဘၣ်ဟံးန့ၢ်အခီပညီဒ်လဲာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်လာတချးဟဲဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်မၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်မၤအသးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲာ်န့ၣ်, ကစၢ်ယုၣ်ရှူးအနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ စံးဘၣ်တဲဘၣ်ပုၤလာ, ကဘၣ် ဟဲက့ၤဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်အယိလီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၆:၁၅** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“ကွၢ်ကွၢ်, ယဟဲဒ်တၢ်ဘျၢၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.”**

လံာ်စီဆ့အတၢ်ပာ်ဖျါလာအမ့ၢ်, “ယဟဲဒ်တၢ်ဘျၢၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ် အတၢ်ဟဲလီၤဒ် တၢ်ဘျၢၣ်အယိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် တသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲအသိး, တထံၣ်ဘၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆ့အတၢ်ပာ်ဖျါစ့ၢ်ကီးစံးဝဲလာ, တၢ်လာပကစၢ်အံၤတအိၣ်လောဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်ဖံးတၢ်ညၣ် န့ၢ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလာ, **၂ကရံၣ်သုး ၅:၁၆** န့ၣ်လီၤ.

**“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, တုၤအံၤဆူညါပတသ့ၣ်ညါဘၣ်ပုၤကညီဒ်တၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်အသိး, နီတဂၤဘၣ်. ပမ့ၢ် သ့ၣ်ညါတုၢ်ခရံၣ်ဒ်လံာ် ဒ်တၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်အသိး ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ခဲကနံၣ်အံၤ ပတသ့ၣ်ညါလာဘၣ်အီၤဘၣ်.”**

ပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးစံးဘၣ်ပုၤထံထံဆးဆးလာ ပတဘၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ပကစၢ်ယုၣ်ရှူးလာပုၤကညီဒ်တၢ် ဖံးတၢ်ဘၣ်အသိးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပုးတရူးစ့ၢ်ကီးမၤကံၢ်မၤကျၢၤတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၁ပုး တရူး ၃:၁၈** န့ၣ်လီၤ.



**“အဂ္ဂါဒိအံ၊ ခရိုင်ဒီးတံစုကီးတဘျီလာ တံဒဲးဘးအယိ၊ ပုတီပုလီလာ ပုတတီတလီအဂီ၊ ဒ်သီးအကဆုနုပုထုယုအအိန်လီ။ အဂ္ဂါဒိအံ၊ ဒီးသံအသးလာတံဖဲတံညှိအပူဘန်ဆန်ဒီး၊ ဒီးတံမာ မူထီန်ကုအီလာသးနုနုလီ။”**

မုာဲလီ။ တံလာကစာယုဂ်ရှူးအံတမုာဲထဲလာသးနုနုဘန်ဒီး မုာဲစုကီးကစာတဂလာအအိန်ဒီး အဟံ ကစာလာမူခိန်တဂအကွာအဂီလာ အဒိန်အမုာဲနုနုလီ။ ပကထံန်ဘန်ဖဲ၊ လံာ်ယီဟန် ၅:၂၆ နုနုလီ။

**“အဂ္ဂါဒိအံ၊ ဒ်ဟံအိန်ဒီးတံမူလာ အပူဒန်ဝဲအသီးနုနု၊ ဟုန်ဖိခွါစုကီးအိန်ဒီးတံမူလာ အပူဒန်ဝဲ ဒ်နုနုအသီးလီ။”**

တံအဝဲအံ မုာဲတံလာအလီကမာကမန်နုနု တမုာဲဘန်ခါ။

**ဒ်လာကစာယုဂ်ရှူးလာအအိန်ဒီးကစာယုအကွာအဂီအံနုနု ကဘန်ဟဲလီဆူဟီန်ခိန်ခံစုတစု နုနုလီ။**

လာတံနုနုအယိ၊ ဘန်ဃးဒီးအတံဟဲလီခံစုတစုအဂ္ဂါနုနု၊ အဝဲသိန်ကုသီကုတံအဂ္ဂါနုနုပကထံန် ဘန်ဖဲ၊ လံာ်မးသဲ ၂၄:၂၆-၂၇ နုနုလီ။

**“မးသးဒ်နုနုဒီးပုမုာဲစံဘန်သု၊ ကွာ်ကွာ်၊ အဝဲဒန်အိန်လာပုာ်မုာ်ကနာနုနုဒီး၊ ဟးထီန်တဂု။ ကွာ်ကွာ်၊ အဝဲဒန်အိန်လာဒားတဖန်အပူနုနုဒီး နာ်အီတဂု။ အဂ္ဂါဒိအံဒ်လီတံအဒဲးဟဲထီန်လာမုာ်ထီန်ဒီးကပီထီန် ဟံလာမုာ်နုနုအသီးနုနု၊ ပုကညီဖိခွါအံဟဲလီနုနု၊ ကဒ်နုနုအသီးလီ။”**

လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံမုာ်ဒန် ကစာအတံဟုန်ပလီတံအဆိကတံတမံဆူ ပုလာအလူပိာ်ထွဲအံ သုန်တဖန်နုနုကဘန်တံလီနုနုအီအဂ္ဂါနုနုလီ။ တံလီတံဝုတမံအံကမုာ်တံမနုသုန်တဖန်နုနုလဲန်။

လံာ်စီဆုံအဆာဖိအဝဲအံ ပမုာ်ဟံးနုနုအိပညီဒ်တံကွဲးအသီးနုနုဒီး ပကထံန်ဘန်အတံဟဲကု ခံစုတစု အံနုနုပကထံန်ဘန်အီလာပမဲာ်၊ ဒ်ပစံးတံအသီး၊ ကမုာ်ဒန်ပုတဂလာစုာ်စုာ်အတံဘန်ထွဲတကးဘန်၊ ကမုာ်ဒန်ထဲပုလာဘန်တံဃုထာအီ စုဂလာသုန်တဖန်အဂီနုနု ကမးအသးဒ်တံကတီလာ အကထီဒါတံ အဂီအတံဟုန်ပလီတံမံနုနုလီ။ မုာဲလီ။ ဘန်ဃးဒီးပကစာအတံဟဲလီခံစုတစုအဂ္ဂါနုနု၊ ဘန်ဃးလာ တံဆိကမိန်ဒဲးအံဒဲးနုနုပကဘန်စံး၊ “နာ်အံတဂု။” “ဟးထီန်တဂု။” နုနုဒီးဘန်ဃးဒီးတံစံးသုန်တဖန် နုနုပဘန်ထီဒါအီနုနုလီ။

ဘန်ဆန်ပမုာ်ဟံးနုနုအိပညီဒ်တံကွဲးအသီးနုနု၊ ပကဘန်နာ်ဟံးအီဒ်တံပနီအတံကွဲးနုနုအယိ၊ တံ ဂုာ်အံကအိန်ဝဲဒီးအတံလီတံလီဆဲးအဂ္ဂါနုနု ကဘန်နာ်ဟံးဘန်အီလီ။

**မုာဲလီ။ ဖဲအတံဟဲလီခံစုတစုအခါ၊ အဝဲကအိန်ဝဲလာပမဲာ်ညါအဂ္ဂါနုနု၊ အဝဲကစံးဘန်ပုလာ အဘန်ဃးဒီးတံလီတံဝုအကွာအဂီနုနုလီ။**

အခဲအံ၊ ဘန်ဃးဒီးတံပနီအိပညီနုနု ပကချုသုန်ညါဘန်အီတကွာ်။

**“မးသးဒ်နုနုဒီး၊ ပုမုာ်စံးဘန်သု၊ ကွာ်ကွာ်၊ အဝဲဒန်အိန်လာပုာ်မုာ်ကနာနုနုဒီး၊ ဟးထီန်တဂု။”**

တံကတီဖိတဘီလာအမုာ်၊ “ပုာ်မုာ်ကနာ” အံနုနုပကထံန်ဘန်စုာ်ကီးဖဲ လံာ်လီနုနု ၁၂:၆၊ အပူနုနု ပထံန်ဘန်စုာ်ကီး “ပုာ်မုာ်ကနာ” လာအမုာ်ဘန်တံထုးထီန်လံာ်လာ၊ ပုဂရုးဖိအလံာ်မဲာ်ဖျုန်လာအမုာ်၊ “eremos” နုနုလီ။

(Strong's Greek # 2048)

တော်ပနီတမံလောအမှား၊ “ပျာ်မုာ်ကနာ” အံန့ဒ်မုာ်ဒ်တံအိဉ်လီဖးတံ အတံအိဉ်တံဆိးန့ဒ်လီ။ လောတံန့ဒ်အယိ ပုဂံရံဖိအတံစာဖိဉ်တနီကမအိဉ်ထီဉ်တံလီတံလဲလော အကံအကျာဒီး ကမတံထံဉ် မဲာ်ထံဉ်နီဒီး ပကစံလောအဟဲကွဲခဲတစုတစုန့ဒ် ကမအိဉ်ထီဉ်ဝဲလီ။ လောတံန့ဒ်အယိ ပကစံဟ့ဉ်တံ ပလီလောအမှား၊ “ဟးထီဉ်တဂ” န့ဒ်လီ။

**“ကွာ်ကွာ်, အဝဲဒ်အိဉ်လောဒားတဖဉ်အပူန့ဒ်ဒီး, နာ်အီတဂု”.**

ဘဉ်ဃးဒီး “ဒား” အံန့ဒ်, ဘဉ်ထွဲလိာ်အသးဒီး, ကစံအတံစံးလောအမှား, **လံာ်မးသဲ ဖးဉ်** အဂုာ်န့ဒ် လီ။

**“မုာ်ဒ်ဒ်အံတုနဘါထုကဖဉ်တံဒီး, လဲန့ဒ်လောဒားပူ, ဒီးကးတံာ်ဃာ်န့ဒ်, ဒီးဘါထုကဖဉ် တံလောနဟ်လောအိဉ်လောတံဂူသ့ဉ်န့ဒ်တက့”.**

လောပုဂံရံဖိအကျိဉ်န့ဒ် ဘဉ်တံကွဲးအီလော “temmo” (Strong's Greek # 5009) န့ဒ်ဒီး အခီ ပညီန့ဒ်မုာ်ဒ်, ဒားလောကဘဉ်ဃးဒ်ထဲ အကစံဒ်ဝဲအဂီန့ဒ်လီ။ တံလော (Aprivate Chamber) အတံပနီအံန့ဒ် မုာ်ဒ်, တံဘါထုကဖဉ်အဒားလောဘဉ်ဃးဒ်ထဲပုဂံတဂအဂီန့ဒ်လီ။

ပုဂံသ့ဉ်တဖဉ်လော ဖဲဘါထုကဖဉ်တံအဆာကတီ, ဒ်ပစံးတံအသိး, မုာ်ဒ်ထဲအနီကစံဒ်ဝဲ အဂီအံ န့ဒ်မုာ်ဒ်အတံထံဉ်လိာ်အသးဒီး ကစံယွဲအဂုာ်န့ဒ် အဝဲသ့ဉ်ကစံးကကတီဝဲအယိ တံအံမုာ်ဒ်ကစံယွဲ ဂူအတံဟ့ဉ်ပလီတံလီ။ တံသ့ဉ်တဖဉ်န့ဒ် ပကစံစံးဘဉ်ပုဂံလော “နာ်အီတဂု” န့ဒ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

ပကလဲကဒီးဆူ, **လံာ်မးသဲ ၂၄:၂၇** လော အတံလဲလီအခါ, အကွာ်အဂီကမအသးဒ်လဲဉ်အဂုာ် န့ဒ်ပကစံအနီကစံဒ်ဝဲအတံတဲဖျါထီဉ် တံန့ဒ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

**“အဂုာ်ဒ်အံ ဒ်လီတံအဒံးဟဲထီဉ်လော မုာ်ထီဉ်ဒီးကပီထီဉ်ဟ်လော မုာ်နာ်အသိးန့ဒ်, ပုဂံကညီဖိခွါအံ ဟဲလီန့ဒ်, ကဒ်န့ဒ်အသိးလီ”.**

မုာ်ဝဲလီ။ လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံစံးဘဉ်ပုဂံလော, ဖဲပကစံအတံဟဲကွဲခဲတစုန့ဒ် ကအိဉ်ဖျါထီဉ်ဒ်သိး လီတံအဒံးဟဲထီဉ်လောမုာ်ထီဉ်ဒီးကပီထီဉ်ဟ်လောမုာ်နာ်အဂုာ်န့ဒ် မုာ်ဒ်အတံတဲဖျါပုဂံအဂုာ်န့ဒ်လီ။

အဆိကတံာ်ပဘဉ်ပာ်သ့ဉ်ပာ်သးတံအဂုာ်တဘီန့ဒ်မုာ်ဒ်, အတံဟဲလီခဲတစုအခါ တံကအိဉ်ဖျါ ထီဉ်လောမုာ်ခိဉ်ဒ်သိးတံကပြုကပြီအသိးန့ဒ် ကမအသးလောမုာ်ထီဉ်ဟ်လောမုာ်နာ်ဒ်သိး, “လီတံဒ်” န့ဒ်လီ။

အဆိကတံာ်ပကဘဉ်သ့ဉ်ညါဘဉ်တံလောလီတံဒ်အံန့ဒ် အတံကပီတကပီထီဉ်ဘဉ်ထဲလော မုာ်ထီဉ်ဆူမုာ်နာ်ဘဉ်န့ဒ်လီ။ တံအဝဲအံအတံပညီဉ်လောအလီတံလီဆဲးစုာ်ကီးတအိဉ်ဘဉ်. ကကပီထီဉ် ဒ်လောဖဲအဝဲအိဉ်ဒ်ဝဲအသိးဒီး အတံပညီဉ်စုာ်ကီးတအိဉ်ဘဉ်ဝဲဘဉ်. လောန့ဒ်တကးဘဉ်, တံလောလီတံဒ် အတံကပီလောမုာ်ထီဉ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ဒ်, အတံကပီအလဲန့ဒ်အိဉ်ဒ်ထဲအလဲဆဲးဆဲးဖိန့ဒ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ ပတထံဉ်ဘဉ်အီလော တံလီလောအယံသ့ဉ်တဖဉ်န့ဒ်ဘဉ်.

လောတံန့ဒ်အယိ လံာ်စီဆုံတဆာအံအိဉ်ဒီးတံလီကမာကမာန့ဒ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ မုာ်ဒ်န့ဒ်ဒီး, လံာ် စီဆုံအဆာအဝဲအံကမုာ်တံဒ်လဲဉ်လဲဉ်. ပကယုသ့ဉ်ညါဘဉ်အီအခီပညီဉ်လော ပုဂံရံဖိအကျိဉ်န့ဒ်တက့.

လံာ်မဲာ်ဖျာန်ဖိလၢအမ့ၢ် “လီ” (Lighting) အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢပုၤဂရံးဖိအကျိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “astrape” (Strong's greek # 796) ဒီးအခီပညီမ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်ကပြုၣ်ကပြီၤ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢလီၤအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်ကပြုၣ်ကပြီၤ” ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ဒ်သိးပကနၢ်ဟံၣ်ဘၣ်အီၤအဂီၢ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကတိဖိလၢအမ့ၢ်, “ဒ်လီၤတၢ်အဒံးဟဲထီၣ်လၢမ့ၢ်ထီၣ်ဒီးကပီၤထီၣ်ဟံၣ်လၢမ့ၢ်န့ၣ်အသိး” န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်ကမ့ၢ်ဒၣ် “မ့ၢ်” န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်, တၢ်လၢလီၤ, ဒ် ပစံၤတၢ်အသိး, တၢ်ကပြုၣ်ကပြီၤတမံၤအံၤန့ၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “မ့ၢ်” ဒီးလၢမ့ၢ်တၢ်ဟဲထီၣ်လၢ မ့ၢ်ထီၣ်ဒီးဟံၣ်လၢ မ့ၢ်န့ၣ်အဃိလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆံၣ်အဆၢအဝဲအံၤ, ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်အီၤလၢ တၢ်ကမၢ်လၢပုၤဂရံးဖိအလံာ်မဲာ်ဖျာန် လၢအမ့ၢ် “Parousia” န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်အီၤဆူ “Coming” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး “ကဟဲလီၤ” အံၤန့ၣ် ကြး လၢဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်အီၤဆူ “တၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “Presence” န့ၣ်လီၤ.

**အဝဲအံၤပနၢ်ဟံၣ်တုၤလံာ်, တၢ်ကမၢ်လၢပဘၣ်ဘျီအီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီး, ပကစၢ်အတၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ် လၢအမ့ၢ်အတၢ်ဟဲတုၤခဲစုတစုအက့ၢ်အဂီၢ်ဒီး အလုၢ်အလၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတမံၤန့ၣ် အဝဲစံး တုၤဝဲဝံၤလံာ်လီၤ.**

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ လံာ်စီဆံၣ်တဆၢလၢဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်အီၤဝံၤလံာ်အခါ, ပကထံၣ်ဘၣ်အီၤဒ်အဖီလၢ အသိးလီၤ.

**အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ “မ့ၢ်” န့ၣ်ကပီၤ (ထီၣ်) လၢမ့ၢ်ထီၣ်ဒီးဟံၣ်လၢမ့ၢ်န့ၣ်အသိးန့ၣ် ပုၤကညီဖိခွါအံၤဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ လီၤန့ၣ်, ကဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.**

လံာ်စီဆံၣ် အဆၢအဝဲအံၤကမ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ အကလုၢ်အကထါအဒိၣ်အမုၢ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်ခါ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲခဲစုတစုအံၤန့ၣ်မၤအသးဒ် “မ့ၢ်” အတၢ်အိၣ်ဖျါအသိး, န့ၣ်ဒီးမ့ၢ် စ့ၢ်ကီးတၢ်ကပီၤတမံၤလၢ ပထံၣ်သ့ၣ်နၢ်ဟံၣ်အီၤသ့ၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံးလၢဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါကွဲးနီၣ်အီၤ လၢလံာ်စီဆံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. မၤသးဒ်မ့ၢ်အတၢ်ဟဲထီၣ်အသိး ပကစၢ်စ့ၢ်ကီးအတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်, ပမ့ၢ် နၢ်ဟံၣ်အီၤဘၣ်ဒီး ပကနၢ်ဟံၣ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ဘၣ်တုၤခဲလၢာ်အဖီခိၣ်န့ၣ် ကစၢ်ကမၤအိၣ်ထီၣ်အစိအကမီၤတဆီဘၣ် တဆီန့ၣ်လၢအတၢ်ဟဲခဲစုတစုအဃိလီၤ.

မ့ၢ်သ့ထံၣ်ဘၣ် “မ့ၢ်” အတၢ်ဟဲထီၣ်စ့ၢ်ကီးခါ. တၢ်လၢမ့ၢ်အတၢ်ကိၣ်အံၤအစးထီၣ်သီန့ၣ် အတၢ်ကိၣ်စ့ၢ် ဘၣ်ဆၣ်ဖဲအထီၣ်ဝဲကယီကယီန့ၣ် အတၢ်ကိၣ်စ့ၢ်ကီးအါထီၣ်တဆီဘၣ်တဆီန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး ပကစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲခဲစုတစုစ့ၢ်ကီး (Presence) ကမၤအသးဒ်န့ၣ်လီၤ.

**အဝဲအတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲအစးထီၣ်သီန့ၣ် ပုၤသ့ၣ်ညါနၢ်ဟံၣ်တၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်ကအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်အဝဲအတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲဒီး အတၢ်ဒိၣ်စီဒိၣ်ကမီၤအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ထံထံဆးဆးလၢ တဆီဘၣ် တဆီန့ၣ်လီၤ.**

ဒ်န့ၣ်အသိး, ကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်ကမၤအသးဒ်န့ၣ်လီၤ. ကမၤအသးဒ်ပုၤတဂၤလၢ အဟံၣ်လီၤဆိဆိလၢလီၤမံခိၣ်အသိးဒီးကသ့ၣ်ညါကထံၣ်ဘၣ်မ့ၢ်အတၢ်ကပီၤဒီးအတၢ်ကီၢ်န့ၣ်အသိးလီၤ. လၢလံာ် စီဆံၣ်အဆၢလၢအမ့ၢ်, **သးစၤလနံ ၅:၄-၆** န့ၣ်စ့ၢ်ကီး ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“မုမ့်သုဝဲ, ပုသုဝဲသုဝဲဇာ, သုတအိဝဲဘုလတဝဲခဲကျါ ဒ်သိးမုနံနုနုကချးနုသုဒ်တံဘျုအသိးနုဘု. အဂုဒ်အံ, သုမုပုတံကပီဖိ, ဒီးပုမုဆါဖိခဲလံလီ. တမုဘုပဘုဃးဒီးမုနုဒီးတံခဲနုဘု. မသးဒ်နုဒီး, မ်ပသုတမံသပုဒ်ပုဂုအသိးနုတဂု, ဒီးမ်ပဆိးသိဒီးကီပသးတကု.”

မုဝဲလီ. ဘုဃးဒီးတံဂုနုပကထံဘုဖဲ, လံစံးထီပတြါ ၃၀:၅ လာအမုတံသံဒီးတံခဲဒီးဘးလာအလုဘာကွံ ပုဟီဝဲခိဖိလာအမု, “မုနု” အဂုနုလီ.

**“အဂုဒ်အံ, အတံသးထီဝဲအံအိဝဲတစိဖိ, မုမုလာတံဘုအသးအပူနု တံမုအိဝဲလီ. မဲဝဲထံမဲနီကအိဝဲကဆိးတနု, မုမုလာမုဆုဝဲထီနု တံသုဝဲဖဲသးညီအိဝဲထီဝဲလီ.”**

အဆိကတံ တံဖုသံနီထီဝဲလါ တံခဲဒီးဘးဒီးတံသံ, ဒ်ပစံးတံအသိး, “မုနုဒီးပုလာအအိဝဲဒီးသးအမဲခဲလုလာအိးထီဝဲအသးသုဝဲတဖုနု, ကမုအသးဒ်ထီဝဲဖဲသုဝဲတဖုလာ အထံဘုမုအတံကပီအဆိကတံအသိး, ဒီပုဒီဝဲလာအမုပုခရံဖိသုဝဲတဖုစုကီးကမုတံဒ်နုလီ. လာကျဲဒ်အံအပိ, ဘုဃးဒီးကစါအတံဟဲတုအိဝဲအဂုနုကသုဝဲညါဘုဝဲအဆိကတံနု ပထံဘုလီ.

ပုဟီဝဲခိဖိလာအအိဝဲတံသုဝဲတဖုအဂီ တံကမုအသးဒ်လဲ. တံစံးဆာနု ပကထံဘုဖဲ, လံမးသဲ ၂၄:၃၇-၃၉ နုလီ.

**“ဒီးဒ်တံမုအသးလာ စါနီအါအမုနုတဖုအသိးနု, တုပုကညီဖိခွါအံဟဲလီဒီး, တံကမုအသးဒ်နုအသိးလီ. အဂုဒ်အံ, ဒ်မုနုမုနုလာထံတချးလုဘာဒ်ဘုတံနုဒီး, ပုအိဝဲတံဒီးအိတံ, နုမါနုဝဲ, တုလီလာမုတနုလာ စါနီအါလဲနုလာကဘီပု, ဒီးတသုဝဲညါဘုတုလီလာ ထံလုဘာတံဟဲ, ဒီးစိကွံအါခဲလံအသိးနု, တုပုကညီဖိခွါအံဟဲလီဒီး, တံကမုအသးဒ်နုအသိးလီ.”**

မုဝဲလီ. ပုဟီဝဲခိဖိသုဝဲတဖုကစါအတံဟဲတုအိဝဲအဂုနု တသုဝဲညါဘုဝဲအပိဒီး, ကအိဝဲဒ်ဒ်တံအလုအလံအသိးနု ပထံဘုလီ.

လံစံးဆုအဆာအဝဲအံစုကီး, လံမဲဖျုလုဘုတံကွဲးအါလာ (Coming) ဟဲလီအလီနုပမုဆိတလဲကွံအါဆု, Parousia, ဒ်ပစံးတံအသိး, ဟဲတုအိဝဲလာအမု (Presence) နုကမုတံလာအဘုစုကီးလီ.

**လာတံနုအပိ, ပကစါအတံဟဲလီအိဝဲ (Presence) Or (Parousia) အံအဂုနု, ပုလာအသုဝဲညါတံအဆိကတံနုမုဒ် ပုလာအအိဝဲဒီးတံသးတီလာ ကစါအဖိခိသုဝဲတဖုနုလီ.**

ကစါယုဂုးအတံဟဲလီအိဝဲခဲစုတစုအဂုအံနု ဒ်သိးပကတဲဖျါအါလီတံလီဆဲးအဂီ ပဘုသုတံအကုအဂီနုမုဒ် “မု” နုလီ. ဘုမနုအပိလဲနု, လာလံဝဲမုလကံ ၄:၂ အပူနု ပထံဘုတံပနီအတံကွဲးလာအမု “တံတီတံလီအမု” နုလီ. မုဝဲလီ. “တံတီတံလီအမုကဟဲထီနုသု, ဒီးတံမုကျါကုတံကအိဝဲလာ အဒ်ဆုအလီလီ.” လာနုတကးဘု, တံလာ “မု” အံနုလာပုဟီဝဲခိဖိအဂီ, ဟဲစိနု “တံကပီ” ဒီး “တံမု” နုအသိး, ကစါအနီကစါဒ်ဝဲ, ကမုအိဝဲထီဝဲလာ, အတံဟဲတုအိဝဲခဲစုတစုအပူနုလီ.

လံစံးဆုအဆာ (၁၇) ဆာ အပူလာပထံဘု လံမဲဖျုလုလာအမု, Coming, ဒ်ပစံးတံအသိး, တံဟဲလီ, အံနုအခိပညီမုဒ် (Parousia) Or(Presence) လာအမုဘုထွဲဒီး အတံဟဲတုအိဝဲခဲစုတစုနုမုဒ်ဒ်အဖိလံအသိးလီ.

လံာ်မးသဲ ၂၄:၃	ဒီးနဟဲလီဒီးဟီၣ်ခိၣ်အကတၢ်န့ၣ်, (Presence)
လံာ်မးသဲ ၂၄:၂၇	ပုၤကညီဖိခွါအံၤဟဲလီ (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
လံာ်မးသဲ ၂၄:၃၇	တုၤပုၤကညီဖိခွါအံၤဟဲလီ (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
လံာ်မးသဲ ၂၄:၃၉	တုၤပုၤကညီဖိခွါအံၤဟဲလီ (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၁ကရံၣ်သး ၁၅:၂၃	ခရံၣ်ဖဲအဟဲလီက့ၤအကတၢ် (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၁သးစၢလနံ ၂:၁၉	ဖဲအဟဲန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဒါ (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၁သးစၢတနံ ၃:၁၂	ဒ်သီးဖဲပကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ် ဟဲအိၣ်ဒီးအပုၤစီဆ့ခဲလၢာ်ဒီး (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၁သးစၢလနံ ၄:၁၅	ဒီးအိၣ်တုၤကစၢ်ဟဲက့ၤန့ၣ် (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၁သးစၢလနံ ၅:၂၃	ဖဲပကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်ဟဲက့ၤန့ၣ်တက့ၢ် (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၂သးစၢလနံ ၂:၁	ပကစၢ်ယုၣ်ရှူးခရံၣ်ဟဲက့ၤဒီး (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၂သးစၢလနံ ၂:၈	ကမၤဟးဂီၤအီၤလၢအဟဲန့ၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါလီၤ (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၂သးစၢလနံ ၂:၉	အဝဲန့ၣ်ဟဲတၢ်န့ၣ်ကမၤအသး ဒ်မုၢ်ကီၤလံာ်အမၤတၢ်အသီး (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
ယၤကီၢ် ၅:၇	အိၣ်ခိးစူၤသးတုၤကစၢ်ဟဲန့ၣ်တက့ၢ် (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၂ပုးတရူး ၃:၄	တၢ်စံးဟံလၢအဝဲဒၣ်ကဟဲန့ၣ် (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၂ပုးတရူး ၃:၁၂	ယွၤအမုၢ်နံၤကဟဲဝဲ (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)
၁ယီၤဟၣ် ၂:၂၈	သုတမံၣ်ဆုးလၢအမဲၣ်ညါဖဲအဟဲဝဲ (ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ) (Presence)

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ ပကစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ ခံစုတစုအဂ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်ဟံဖျါအီၤလၢ ဂရံးအလံာ်မဲၣ်ဖျါခံဖျါတဖျါလၢအမ့ၢ် (EPIPHANIA) န့ၣ်လီၤ.

**၂၊ EPIPHANIA**

တၢ်လၢဂရံးအလံာ်မဲၣ်ဖျါခံဖျါလၢအမ့ၢ် (EPIPHANIA) အံၤန့ၣ်အခီပညီမ့ၢ်ဒၣ် (Shining forth (or) bright shining (or) bright manifestation) တၢ်ကပြုၣ်ကပြီၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ. (Strong's Greek #2015) တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအတၢ်ကပီၤအံၤန့ၣ် ကပီၤထီၣ်ဒီးပသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်အသီး, ကစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲအံၤန့ၣ် မၤအသးဒ်တၢ်ဘျုးအသီးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်အမဲၣ်ချံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, သးအမဲၣ်ချံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ် အတၢ်န့ၣ်ဟံတၢ်အံၤအိၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံတၢ်ကယီၤကယီၤလၢအဘၣ်ဃးဒီး အတၢ်ဟဲက့ၤအဂ့ၢ်အတၢ်သ့ၣ်ညါ “အတီၤ” န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယီ, ပကစၢ်အတၢ်ဟဲလီခံၣ်ဘျီတဘျီအဂ့ၢ်န့ၣ် မၤအသးဒ်အံၤအယီ, ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ထံၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဟံတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်လၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အယီလီၤ.



ဘဉ်းဒီး တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘဉ်လၢ, ၂ကရံၣ်သး ၅:၇ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပလဲၤတၢ်လၢတၢ်န့ၣ်, တမ့ၢ်ဘဉ်လၢထံၣ်တၢ်ဘဉ်.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤတမ့ၢ်ဘဉ်လၢပထံၣ်တၢ် (ဒ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အသိး) အပိၤန့ၣ်ဒီး မ့ၢ်ဒ်ထဲလၢတၢ်န့ၣ် (ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၤ) အပိၤန့ၣ်ဒီး, ပမ့ၢ်အတၢ်ဘဉ်တုၤအသိး, အဒိပုၤဝဲ, ဒီးပုၤလၢ အလူၤပိာ်ထွဲကစၢ်အခံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤလၢအယီၤကစၢ်အခိၣ်လီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဒ်တၢ်တီၤတၢ်လီၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အပိၤ, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် ကစၢ်အတၢ်ဟဲက့ၤအံၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒ်လၢတၢ်န့ၣ်အပူၤ ဘဉ်ဆဉ်, ပုၤလၢသးအမဲာ်ချဲဘဉ်တၢ်အိးထီၣ်အီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်သ့ၣ်ညါဘဉ်တၢ်ထံထံဆးဆးလၢ, လံာ် စီဆ့အတၢ်ကပီၤလၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီၤသ့ၣ်တဖၣ်အပိၤလီၤ.

အခဲအံၤ ပကအိးထီၣ်လံာ်စီဆ့ဒီး ပကကွၢ်အတၢ်ကပီၤလၢအမ့ၢ်, **လံာ်မးသဲ ၂၅:၆** န့ၣ်တက့ၢ်.

**“ဒီးလၢဖးဖိမ့ၢ်န့ၣ်, တၢ်ကိးပသူထီၣ်ဝဲ, ကွၢ်ကွၢ်, တလးမူးပိာ်ခွါဟဲလံ, လဲၤထီၣ်သကၢ်အီၤတက့ၢ်.”**

အဆိကတၢ်, လံာ်စီဆ့အဆၢအဝဲအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လၢအမ့ၢ်, “Cometh” “ဟဲလံ” န့ၣ် လၢလံာ်စီဆ့အိၣ်ထီၣ်သိအဆိကတၢ်အပူၤန့ၣ် တဘဉ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤအပိၤ, ပဘဉ်ထူးကွံာ်အီၤလီၤ. ပကထီၣ် သတြီၤကွၢ်ဒီး (NIV) လံာ်စီဆ့လၢအဘဉ်တၢ်ထူးထီၣ်လံာ်န့ၣ်လီၤ.

“At midnight the cry rang out; Here the bridegroom!”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆ့အဆၢအဝဲအံၤအိၣ်မၤအသးဖျိဖျါဖျါန့ၣ်တမ့ၢ်ဘဉ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်ဒါ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ် ဒ်, တလးမူးပိာ်ခွါအတၢ်ဟဲအသိး, ဘဉ်တၢ်စံးကတိၤအီၤလၢ ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်ခရံၣ်အတၢ်ဟဲခဲတစုအသိးန့ၣ်လီၤ. အဝဲတမ့ၢ်ထဲလၢ အတၢ်ဟဲန့ၣ်ဘဉ်. မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးအတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ (Presence) န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ် တၢ်အဒိအတဲာ်တမံၤဒီး, မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤမ့ၢ်ကနီၤအဂၤတဆံအတၢ်တဲ, အတၢ်ဒိတမံၤအံၤ အဂ့ၢ်အဝီၤတဆံးတက့ၢ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဒိအတဲာ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ် ကစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲခဲတစုလၢဘဉ်တၢ်မၤကံၢ်မၤကျၢၤအီၤ အဂ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “ဒီးလၢဖးဖိမ့ၢ်န့ၣ်” မ့ၢ်ဒ်ပကစၢ်အတၢ်ဟဲက့ၤအဆၢအကတီၢ်တမံၤလၢ, ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤလၢ အဒိအတဲာ်တမံၤအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်, ပကချုၤသ့ၣ်ညါဘဉ်အီၤလၢ, တၢ်မၤလိလၢအကဟဲန့ၣ် တက့ၢ်. ဘဉ်ဆဉ်အခဲအံၤ, ပကချုၤသ့ၣ်ညါ, လၢလံာ်စီဆ့အဆၢအဝဲအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤလၢဘဉ်တၢ်ဟံၣ် ခုသ့ၣ်အီၤတမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

“တၢ်ကိးပသူထီၣ်ဝဲ, ကွၢ်ကွၢ်, တလးမူးပိာ်ခွါဟဲလံ, လဲၤထီၣ်သကၢ်အီၤတက့ၢ်.”

လံာ်စီဆ့အဆၢအဝဲအံၤ, စံးဘဉ်ပုၤလၢ, ဒ်သိးပကသ့ၣ်ညါ, တလးမူးပိာ်ခွါအတၢ်ဟဲလီၤအိၣ်ဝဲလၢ ပဂီၤထံးအဂ့ၢ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်ဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါအီၤဒီး, ဒုးဟူထီၣ်သါလီၤတၢ်အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ဒ် (၂ပုးတရူး ၁:၁၉) အတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ်, “ဒီးပအိၣ်ဒီးဝံအကလုာ်ကံၢ်န့ၣ်ကျၢၤန့ၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်” အသိး, တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်, ကစၢ် ယွၤအတၢ်ဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါဒီး ဒုးဟူထီၣ်သါလီၤအတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ကတိၤလၢဘဉ်တၢ်စံးဟံၣ်အီၤ လၢဝံအကျိာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအကြားအဘဉ်န့ၣ် ပကန့ၢ်ပဂံၢ်အီၤအသိး, မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ကပီၤ အတၢ်ကဟဲလီၤက့ၤအဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်လၢ ဝံအကျိာ်လၢတၢ်စံးဟံၣ်အီၤအပိၤလီၤ.

မှားဝဲလီ၊ တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်အတၢ်ဟဲလီၤက့ၤခဲတုၤတုၤအက့ၢ်အဂီၤဒီး အတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးပာ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢ “တၢ်ကိးပသုထီၣ်ဝဲ” န့ၣ်လီၤ။

**“လဲၤထီၣ်သကၢ်အီၤတက့ၢ်။”**

“Go, ye out to meet him.”

အဆိကတၢ်ပဘၣ်ပလီၢ်ပသးလၢအဘၣ်ဃးဒီး၊ လံာ်မဲာ်ဖျါလၢအမ့ၢ် “ye” “သု” န့ၣ်လီၤ။ တၢ်လၢ “သု” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိ၊ ဂၤစုာ်ဂၤစုာ်အတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်လီၤ။ မှားဝဲလီၤ။ တၢ်ကိးထီၣ်တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတဂၤ စုာ်စုာ်အဂီၢ်ဒီး၊ အတၢ်မၤဆၢက့ၤတၢ်လၢအကတူၢ်လိာ်ဝဲအဂီၢ် လၢတၢ်န့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ။ လၢတၢ်န့ၣ်အပိ တၢ်ကိး ပသုထီၣ်အိၣ်ထီၣ်လၢ၊ “လဲၤထီၣ်သကၢ်အီၤတက့ၢ်” န့ၣ်လီၤ။

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ကကဲထီၣ်ဘၣ်အသးဒ်လဲၣ်န့ၣ်လဲၣ်။ တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ၊ လံာ်လီၣ်ဖျါ ၃:၂၀ န့ၣ်လီၤ။

**“ကွၢ်ကွၢ်၊ ယဆၢထၢၣ်တြီၤအခိၣ်ထံးဒီး ဒိတကျိၣ်တၢ်လီၤ။ ပုၤန့ၣ်န့ၣ်ဟူၤယကလုာ်ဒီး အိးထီၣ်တြီၤတဂၤ ဂၤဒီး၊ ယကလဲၤန့ၣ်ဆူအအိၣ်၊ ဒီးအိၣ်ဃုာ်အိၣ်ဃုာ်တၢ်ဒီးအီၤလၢ ဟါအိၣ်၊ ဒီးကအိၣ်ဃုာ်အိၣ်ဃုာ်ဒီးယၤလီၤ။”**

လံာ်စီဆုံအဝဲအံၤစံးဘၣ်ပုၤ ထံထံဆးဆး၊ ဘၣ်ဃးဒီးပုၤခရံၣ်ဖိဂၤစုာ်ဂၤစုာ်ကတူၢ်လိာ်ဒီးကထံၣ်ဘၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အံၤကိးဂၤဒီးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်၊ “ပုၤန့ၣ်န့ၣ်ဟူၤယကလုာ်ဒီး” “Any man” အံၤန့ၣ် ပကဟံၣ်သ့ၣ်ပာ်သးဘၣ်တက့ၢ်။

ဒ်သိးပကထံၣ်လိာ်ပသးဒီးကစၢ်ယွၤ၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသိး၊ ဒ်သိးပကသကၢ်ဘၣ်အီၤအဂ့ၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆုံတခီ စံးဘၣ်ပုၤလၢ၊ “ပဘၣ်အိးထီၣ်တြီၤ” အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ။

မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီး တၢ်လၢတြီၤအံၤ အတၢ်ဒုးဘၣ်ဃးတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်မနုၤတမံၤန့ၣ်လဲၣ်။

တၢ်လၢတြီၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ကဘၣ်ဒိတကျိၣ်တၢ်အဂီၢ်အကျဲအကပူၤတမံၤန့ၣ်လီၤ။ ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကွဲး အဝဲအံၤပတဘၣ်ဟံးန့ၢ်အခိၣ်ပညီဒ်တၢ်ကွဲးအသိးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပနၢ်ဟံၣ်အီၤသ့န့ၣ်လီၤ။

တၢ်ဒိတကျိၣ်တၢ်အဝဲအံၤအခိၣ်ပညီလီၤကံးဒီး၊ လံာ်မးသဲ ၂၅:၆ အတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ်၊ “တၢ်ကိးပသု ထီၣ်” န့ၣ်လီၤ။ မှားဝဲလီၤ။ လၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအပိ ကစၢ်အတၢ်ဟဲလီၤအိၣ်ဝဲအဂ့ၢ် (Presence) အံၤန့ၣ် ပသ့ၣ်ညါအီၤသ့ဒၣ်လၢတၢ်ကတိၤလၢအံၤအကျိၣ်လၢအမ့ၢ် အတၢ်ဟဲလီၤအိၣ်ဝဲခဲတုၤတုၤအဂ့ၢ်န့ၣ်အပိလီၤ။

လၢတၢ်န့ၣ်အပိတၢ်လၢ “တြီၤ” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတဂၤဂၤ “အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၣ်အတြီၤ” အပိ၊ အဝဲ န့ၣ်ဟူဘၣ်တၢ်လၢ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီသ့ၣ်တဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်ကိးပသုအီၤလၢအံၤအကျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ။

**တၢ်န့ၣ်ဟူတၢ်အံၤ၊ လၢပုၤတဂၤစုာ်စုာ်အဂီၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤဆၢက့ၤလၢအဂ့ၢ်ကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်၊ ဘၣ်ဃး ဒၣ်လၢပုၤအကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်ဟံၣ်လီၤအသးန့ၣ်လီၤ။**

ပုၤလၢအအိးထီၣ်တြီၤ၊ ဒ်ပစံးတၢ်အသိး၊ ပုၤလၢချူတၢ်ဒီးတူၢ်လိာ်အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်ကထါတဂၤ လၢလၢအဂီၢ်န့ၣ်၊ ကစၢ်အတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်၊ “ယကလဲၤန့ၣ်ဆူအအိၣ်၊ ဒီးအိၣ်ဃုာ်အိၣ်ဃုာ်တၢ် ဒီးလၢဟါအီၤ၊ ဒီးကအိၣ်ဃုာ်အိၣ်ဃုာ်ဒီးယၤလီၤ” န့ၣ်လီၤ။

တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်သးအတၢ်အိၣ်လၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် သးအတၢ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီးမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်အမူးအပွဲတမံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်သးအတၢ်အိၣ်လၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် သးအတၢ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီး မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်အမူးအပွဲတမံၤန့ၣ်လီၤ.

ပကစၢ်အတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ဘၣ်ဃးလၢ ပုၤအကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်ဘၣ်ထွဲန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, “ပုၤမ့ၢ်နၢ်ဟူၤကလုာ်ဒီးအိးထီၣ်တြီၤတဂၤဒီး, ယကလဲၤ န့ၣ်ဆူအအိၣ်” န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအဃိ, ပုၤလၢအခိးကွၢ်လၢတၢ်နီၢ်နီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လၢ ပတထံၣ်ဘၣ်အီၤလၢပမဲၣ်, ဘၣ် ဆၣ်, ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအလံာ်စီဆုံအတၢ်အုၣ်အသးအဃိ, ပစၢ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ် ဝဲအတၢ်ကပီၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, (EPIPHANIA) အံၤန့ၣ် မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်သူၣ်မံၤသးမ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ကစၢ်အတၢ်ဟဲအိၣ်ထံးတဘျီဒီးခံဘျီတဘျီအပူၤတၢ်ဂ့ၢ်လၢအလီၤပလိာ်အသးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ် ဘၣ်လီၤ.

အဝဲဒၣ်ဖဲအဟဲဝဲလၢ တၢ်ဖံးတၢ်ညၣ်အခါန့ၣ်, အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢပုၤအကျါဘၣ်ဆၣ်, ပုၤလၢအသ့ၣ်ညါအီၤ ဒီးပုၤလၢထံၣ်သ့ၣ်ညါအီၤတဖၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒၣ်စ့ၤဂၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟ့ၣ် သး၂၇** န့ၣ်လီၤ.

**“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပုၤလၢသုကျါ, လၢသုတသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤန့ၣ်, အိၣ်ဝဲတဂၤလီၤ.”**

လၢလံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤန့ၣ်, လံာ်မဲၣ်ဖျါလၢအမ့ၢ်, Know, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “သ့ၣ်ညါ” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, (to recognize (or) to discern) ဒီးအခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, “သ့ၣ်ညါနီၣ်တၢ်”, “ထံၣ်သ့ၣ်ညါ” တၢ်န့ၣ် လီၤ.

တၢ်ကမၤအသးဒ်အတၢ်ဟဲလီၤအခိထံးတဘျီအသိး, အခဲအံၤစ့ၢ်ကိးထဲလၢ ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးသးအတၢ် ကပီၤသ့ၣ်တဖၣ်, ကထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်အတၢ်ကပီၤ (EPIPHANIA) န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ထဲပုၤစ့ၤဂၤန့ၣ်လီၤ. **(၁သးစၢ လနံ ၅း၅, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သုမ့ၢ်ပုၤတၢ်ကပီၤဖိ, ဒီးပုၤမ့ၢ်ဆါဖိခဲလၢာ်လီၤ. တမ့ၢ်ဘၣ်ပဘၣ်ဃးဒီးမ့ၢ်နၢ်ဒီးတၢ်ခံး န့ၣ်ဘၣ်.”** လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, တၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုာ်အကထိန့ၣ် လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်, “တၢ်ကပီၤ” ဒီး “တၢ်ထံၣ်တၢ်” သ့အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုာ်အကထိ အဃိအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်မးသဲ ၂၅း၁-၉ လၢအမ့ၢ် တၢ်ဒိတၢ်တံာ်အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်လၢဘၣ်တၢ် ဟံာ်ဖျါအီၤအဃိ ပသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤလီၤ.

၁ **“တုၤန့ၣ်တဘျီ, မူခိၣ်အဘိအမ့ၢ်ကဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ ပုၤမ့ၢ်ကနီၤဆဲးဆဲးဂၤ, လၢအပံးန့ၢ် အမ့ၢ် အူဒၢ, ဒီးလဲၤဝဲဒ်သိးအကသကၢ်ဘၣ် တလးမူးပိာ်ခွါန့ၣ်လီၤ.”**

၂ **“ဒီးပုၤဟးဂီၤဖိတဖၣ်န့ၣ်, ဟံးန့ၢ်အမ့ၢ်အူဒၢ, ဒီးတဟံးန့ၢ်ဘၣ်သိလၢအသိးဘၣ်”**

၃ **“ပုၤဟးဂီၤဖိတဖၣ်န့ၣ်, ဟံးန့ၢ်အမ့ၢ်အူဒၢ, ဒီးတဟံးန့ၢ်ဘၣ်သိလၢအသိးဘၣ်.”**

၄ **“မ့ၢ်ပုၤကူၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ဟံးန့ၢ်သိလၢ အလီၤခိပူၤအိၣ်ဒီးအမ့ၢ်အူဒၢလီၤ.”**

၅ **“ဒီးတလးမူးပိာ်ခွါန့ၣ် မၤယံာ်မၤနီၢ်အသးအဖၢမ့ၢ်ဒီး, အဝဲသ့ၣ်မံၤခုဝဲ, ဒီးမံၤပုၤဝဲခဲလၢာ်လီၤ.”**

၆ **“ဒီးလၢဖးဖိမ့ၢ်န့ၣ်, တၢ်ကိးပသ့ထီၣ်ဝဲ, ကွၢ်ကွၢ်, တလးမူးပိာ်ခွါဟဲလံာ်, လဲၤထီၣ်သကၢ်အီၤတက့ၢ်.”**

၇ “တု၊နု၊တစု၊ ပု၊မုန်ကနီ၊တဖန်ဂဲ၊ဆာန်ထာန်ခဲလား၊ ဒီးမ၊ဂု၊ထီဉ်ကု၊အမုန်အူအလီ၊”

၈ “ဒီးပု၊ဟးဂီ၊ဖိတဖန်စံးဘဉ်ပု၊ကူဉ်တၢ်သ့တဖန်န့ဉ်၊ ဟ့ဉ်ပု၊လၢသုသိတနီ၊တက့ၢ်၊ အဂ့ၢ်ဒံအံ၊ ပမုန်အူအလီဝံဉ်ကွံဉ်လီ၊”

၉ “ဒီးပု၊ကူဉ်တၢ်သ့တဖန်န့ဉ်၊ စံးဆာတၢ်ဒီးစံးဝဲဒဉ်၊ ပကီၢ်ဒီးသုဂီၢ်အံ၊ သိတလၢဘဉ်ဘဉ်ဖုးလီ၊ ဂု၊ န့ၢ်အန့ဉ်လဲ၊ဆူပု၊ဆါတၢ်အအိဉ်၊ ဒီးပု၊တၢ်လၢ သုဂီၢ်ဒဉ်သ့ဝဲတက့ၢ်၊”

လံာ်စီဆုံအဆာသ့ဉ်တဖန်အံ၊ မ့ၢ်ဒဉ်ပု၊မုန်ကနီ၊ဆဲဆဲဉ်ဂု၊အဂ့ၢ်လၢဘဉ်တၢ်ကွဲးအီလၢ တၢ်အဒိ အတဲာ်အတၢ်ကွဲးသ့ဉ်တဖန်န့ဉ်လီ၊ ပကစံးထီဉ်ဖးအီလၢ၊ အဆာဖိ ၂၂ န့ဉ်တက့ၢ်၊

“ဒီးပု၊ဟးဂီ၊ဖိအိဉ်ဝဲယံာ်ဂု၊ ဒီးပု၊ကူဉ်တၢ်သ့အိဉ်ဝဲယံာ်ဂုလီ၊”

ဘဉ်ဆဉ်အဝဲသ့ဉ်တဖန်ခဲလားအိဉ်ဒီး အမုန်အူအခဲလားန့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်အီလၢ၊ အဆာဖိ (၁) န့ဉ်လီ၊ တၢ်လၢမ့ၢ်အူအအံ၊န့ဉ်ကမ့ၢ်တၢ်မနု၊န့ဉ်လဲဉ်၊ ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံ၊န့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ လံာ်စံးထီဉ်ပတြာ၊ ၁၁၉:၁၀၅၊ လၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယွ၊အကလုာ်အကထါအလံာ်စီဆုံအတၢ်ဒိတၢ်တဲာ်န့ဉ်လီ၊

“နကလုာ်ကထါန့ဉ်မ့ၢ်မုန်အူအတဖျာဉ်လၢယခိဉ်အဂီၢ်၊ ဒီးတၢ်ကပီ၊တဖျာဉ်လၢယကျဲအိဉ်လီ၊”

တၢ်န့ဉ်တဖန်ဝံးဒီး ပကထံဉ်ဘဉ်ဒံးတၢ်မနု၊လဲဉ် ပကလဲ၊ကဒီးဆူညါတက့ၢ်၊

Vs 3 – “ပု၊ဟးဂီ၊ဖိတဖန်န့ဉ်၊ ဟံးန့ၢ်အမုန်အူအ၊ ဒီးတဟံးန့ၢ်ဘဉ်သိလၢအသိးဘဉ်၊”

Vs 4 – မ့ၢ်ပု၊ကူဉ်တၢ်သ့တဖန်န့ဉ်၊ ဟံးန့ၢ်သိလၢအလီခိပူ၊အိဉ်ဒီးအမုန်အူအလီ၊

လံာ်စီဆုံအဆာတဖန်ဘဉ်တၢ်ကွဲးအိးလၢ တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်အတၢ်ကွဲးသ့ဉ်တဖန်န့ဉ်လီ၊

ပု၊သ့ဉ်တဖန်န့ဉ်မ့ၢ်တၢ်ပနီဉ်မနု၊သ့ဉ်တဖန်န့ဉ်လဲဉ်၊ တၢ်လၢ “သိ” စ့ၢ်ကိးကမ့ၢ်တၢ်မနု၊န့ဉ်လဲဉ်၊ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ လံာ်စံးထီဉ်ပတြာ၊ ၁၃၃:၂-၃ လၢအမ့ၢ် “သးစီဆုံ” န့ဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်လီ၊

“မ၊အသးဒံသိလုာ်ဒိဉ်ပု၊ဒိဉ်အိဉ်လၢအခိဉ်လၢအယွ၊လီ၊ဟံာ်လၢအခဉ်ဆူဉ်၊ စီ၊အဟရိဉ်အခဉ်ဆူဉ်၊ လၢအယွ၊လီ၊ဟံာ်လၢအဆုအခိဉ်ထံးအသိးန့ဉ်၊ မ၊သးဒံကစၢ်ယုရမိဉ်အပစီ၊ထံလၢအလီ၊ဘဉ်လၢစံယိဉ် အကစၢ်ကလိအလီ၊အသိးန့ဉ်လီ၊ အဂ့ၢ်ဒံအံ၊ ယွ၊မ၊လီ၊တၢ်ဆိဉ်ဂု၊ တၢ်မူအထူအယိဉ်ဖဲန့ဉ်လီ၊”

လၢသးစီဆုံ အဃိ ပသ့ဉ်ညါန့ၢ်ဟံာ်ဘဉ်ကစၢ်ယွ၊အကလုာ်အကထါအဂ့ၢ်န့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ ၁ကရံဉ်သး ၂:၁၄ န့ဉ်လီ၊

“ဘဉ်ဆဉ်ဒီးပု၊နီၢ်ခိဖိတတူၢ်လိာ်ဘဉ်တၢ်ဘဉ်ဃးဒီးယွ၊အသးဘဉ်၊ အဂ့ၢ်ဒံအံ၊ မ့ၢ်တၢ်ကလိကလိ လၢအမဲာ်ညါ၊ ဒီးသ့ဉ်ညါဝဲတသ့ဘဉ်၊ အဂ့ၢ်ဒံအံ၊ ပသ့ဉ်ညါအီလၢသးန့ဉ်အဃိလီ၊”

တၢ်လၢမ့ၢ်အူအန့ဉ် ပမ့ၢ်ထၢန့ဉ်သိဝံးမး ပဒွဲဉ်အီသ့ဒီးအတၢ်ကပီ၊အံ၊ကကပီ၊ထီဉ်န့ဉ်လီ၊ ဒိန့ဉ် အသိးကစၢ်ယွ၊အကလုာ်အကထါအမဲာ်အူအစ့ၢ်ကိး ကမ့ၢ်တၢ်ဒိန့ဉ်လီ၊

သိလၢအမ့ၢ်သးစီဆုံအံ၊န့ဉ်မ့ၢ်အိဉ်ဝဲမး မ့ၢ်အူအအံ၊န့ဉ်ကကပီ၊ထီဉ်ဝဲအသိးန့ဉ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ် အကထါစ့ၢ်ကိးကကပီ၊ထီဉ်ဝဲလီ၊ ဘဉ်ဆဉ်မုဉ်ကနီ၊လၢအအိဉ်ဒီးတၢ်ကူဉ်သ့သ့ဉ်တဖန် ပထံဉ်ဘဉ်လၢ၊ ဟံး န့ၢ်သိလၢအလီခိပူ၊အိဉ်ဒီး အမုန်အူအန့ဉ်လီ၊ မ့ၢ်ပု၊ဟးဂီ၊ဖိသ့ဉ်တဖန်တမၤဝဲဒိန့ဉ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊

တၢ်လၢလီခိ (Vessels) အံ၊န့ဉ်မ့ၢ်တၢ်မနု၊အဒိအတဲာ်လဲဉ်၊ တၢ်စံးဆာန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ ၂ကရံဉ်သး ၄:၇ အပူ၊န့ဉ်လီ၊

**“ဘဉ်ဆဉ်ဒီး ပအိဉ်ဒီးတၢ်လၢ်ဒိဉ်ပုၤဒိဉ်အံၤ, လၢသဟၢဟီဉ်ခိဉ်အပူၤ, ဒ်သိးအစိအကမီၤဒိဉ်ကဲဉ်ဆိးအံၤ, ကဘဉ်ဃးဒီးယွၤ, ဒီးတမ့ၢ်ဘဉ်ပုၤဘဉ်လီၤ.”**

လၢလံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤအပူၤ ပထံဉ်ဘဉ်လၢ “သဟၢဟီဉ်ခိဉ်” အံၤန့ဉ်မ့ၢ်ဒဉ် နီၢ်ခိအတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်အဒိအတၢ်တမံၤန့ဉ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢ “လီၤခိ” စ့ၢ်ကီးမ့ၢ်ဒဉ်နီၢ်ခိအအိပူၤလၢအမ့ၢ် အနီၢ်ကစၢ်ဒဉ်ဝဲန့ဉ်လီၤ. တၢ်အနီၢ်ခိအဝဲအံၤကဘဉ်ဟံးန့ဉ်သးစီဆုံ (သိ) လၢအတၢ်အိဉ်မူအပူၤဒီးအသ့ဉ်အသးအပူၤန့ဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လၢပုၤဟးဂီၤဖိမုဉ်ကနီၤသ့ဉ်တဖဉ်တဟံးန့ဉ်သိလၢ အလီၤခိပုၤဒ်ပစံးတၢ်အသိး, သးစီဆုံန့ဉ်တအိဉ်ဘဉ်ဝဲလၢအဝဲသ့ဉ်အပူၤန့ဉ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤတၢ်ကဲထီဉ်အသးဒ်အံၤန့ဉ်လဲဉ်.

**ဘဉ်မနုၤအပိလဲဉ်န့ဉ်လၢ အဝဲသ့ဉ်တဖဉ်အလီၤခိ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လၢအသးကံၢ်ပူၤန့ဉ်တၢ်လီၤတအိဉ်ဝဲအပိလီၤ.**

တၢ်လီၤတအိဉ်ဝဲအဂ့ၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲဉ်ခိလဲဉ်. ပကထံဉ်စိပာ်စၢၤအီၤတက့ၢ်. ပကစံးပုၤတဂၤမ့ၢ်အဒါန့ဉ်ထံဆူထံခွးအပူၤတတၢ်န့ဉ်အဂ့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ဉ်ဒီး လၢထံခွးအပူၤတၢ်မနုၤတဖဉ်ကအိဉ်ဝဲန့ဉ်လဲဉ်. ထံကအိဉ်တတၢ်, ဒီးပုၤကစံးလၢအတတၢ်န့ဉ်တၢ်မနုၤမးတအိဉ်ဘဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်စံးဆၢအဝဲအံၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်အဘဉ်ဘဉ်. တၢ်စံးဆၢအဘဉ်တခီန့ဉ် ကမ့ၢ်တၢ်ဒ်အံၤလီၤ.

**ထံခွးတတၢ်န့ဉ်ပုၤဒီးထံခွး အတတၢ်န့ဉ်ပုၤဝဲဒီးကလံၤန့ဉ်လီၤ.**

မ့ၢ်ဒ်န့ဉ်ဒီးတၢ်လၢကလံၤအံၤဟဲလၢတၢ်လီၤမတၢ်လဲဉ်. မတၢ်တဂၤထၢန့ဉ်တၢ်ဆူထံခွးအပူၤန့ဉ်လဲဉ်. မတၢ်တဂၤထၢန့ဉ်တၢ်ဆူထံခွးအပူၤန့ဉ်လဲဉ်.

**တၢ်အဝဲအံၤအိဉ်ဝဲဒဉ်လၢ တၢ်ကပီၤပကၤဝးတရံးအပိ တၢ်အခွဲးအယာ်လၢတၢ်လီၤဟီၢ်မ့ၢ်အိဉ်ဘဉ်ဒီး အဝဲလဲၤန့ဉ်ဝဲဆူတၢ်လီၤအဝဲအံၤန့ဉ် မ့ၢ်ဒဉ်လၢအသးဒဉ်ဝဲန့ဉ်လီၤ.**

သးစီဆုံဒီး တၢ်လၢအအိဉ်လၢပကပီၤပကၤဝးတရံးန့ဉ် မ့ၢ်ဒဉ်ဟီဉ်ခိဉ်အသးန့ဉ်စ့ၢ်ကီးမ့ၢ်တၢ်ဒ်န့ဉ်အသိးလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်မ့ၢ်ဒဉ်ဟီဉ်ခိဉ်အတၢ်သးကွံသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးဟီဉ်ခိဉ်အသးအဂ့ၢ်န့ဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်မးသဲ ၁၃:၂၂ န့ဉ်လီၤ.

**“ဒီးတၢ်ဖုံအသးလၢ တၢ်ဆူတၢ်မဲအကျါန့ဉ်, မ့ၢ်ပုၤလၢအနီၢ်ပူၤတၢ်ကလုာ်, ဒီးတၢ်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဃးဒီးအအံၤတယဉ်, ဒီးတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤဘဉ်ဃးဒီး တၢ်ထူးတၢ်တီၤတဖဉ်န့ဉ်, ခဲဘၢကွံဉ်တၢ်အကလုာ်န့ဉ်, ဒီးတသဉ်ထီဉ်ဘဉ်ဝဲဘဉ်.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. မုဉ်ကနီၤလၢအဟးဂီၤသ့ဉ်တဖဉ်, လၢအဝဲသ့ဉ်အလီၤခိ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လၢအသးကံၢ်အပူၤကဘဉ်ပုၤဒီးသးစီဆုံန့ဉ် တအိဉ်ဘဉ်ဝဲဒီး, လၢအသးကံၢ်ပူၤန့ဉ်ပုၤဝဲဒဉ်ဒီး တၢ်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဃးဒီးအအံၤတယဉ်အပိ, ပုၤသ့ဉ်တဖဉ်သ့ဉ်ညါလီၤအသးလၢ တအိဉ်ကတဲာ်ကတီၤဘဉ်အသးန့ဉ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ဉ်အပိ ပုၤသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်ဘဉ်ဃးဒီးကစၢ်အတၢ်ဟဲလီၤအိဉ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ဉ် လၢအဝဲသ့ဉ်တဖဉ်ကထံဉ်ဘဉ်ဝဲအဂီၢ်န့ဉ် တအိဉ်ဘဉ်ဒီးသးအမဲာ်န့ဉ်အပိ အဝဲသ့ဉ်အတၢ်သ့ဉ်ညါစ့ၢ်ကီးတအိဉ်ဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်ပုၤသ့ဉ်တဖဉ်လၢအမ့ၢ်အူဒါအတၢ်ကပီၤအပိ, လၢပုၤကူဉ်တၢ်သ့သ့ဉ်တဖဉ်အဂီၢ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤတၢ်ကပီၤအံၤကဲထီဉ်လိဉ်ထီလၢ တၢ်သးခုဖးဒိဉ်န့ဉ်လီၤ.



လာကီလာဝါအလံာ်စီဆုံ KJV အပူၤန့ၣ် ပုၤဂရံးလံာ်မဲာ်ဖျါၣ်လာအမ့ၢ် EPIPHANIA အံၤန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်အီၤဆူ, Appearing န့ၣ် အိၣ်ဝဲလွံာ်ဘျီန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.” (Strong's Greek # 2013)

\* Appearing = အိၣ်ဖျါ, အိၣ်ဖျါလီၤကံာ်

- ၁တံၤ , ၆:၁၄ - တုၤလာပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါန့ၣ်လီၤ.
- ၂တံၤ, ၄:၁ - ဒီးလာအတၢ်အိၣ်ဖျါဒီးအဘီအမ့ၢ်အမဲာ်ညါ,
- ၂တံၤ, ၄:၈ - မ့ၢ်ကယံာ်ပုၤလာအအဲၣ်ဒီးအတၢ်အိၣ်ဖျါခဲလၢာ်အကီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- တံတူး ၂:၁၃ - ဒီးတၢ်ဒိၣ်ယွၤဒီးတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်, အလာကပီၤအတၢ်အိၣ်ဖျါ န့ၣ်လီၤ.

ပုၤဂရံးဖိအလံာ်မဲာ်ဖျါၣ်လာအမ့ၢ်, EPIPHANIA အံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်လံာ်ဆူ, (Brightmess) (ကပြီၣ်ကပြီၣ်) အံၤန့ၣ် အိၣ်ဒၣ်ထဲတဘျီန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

- ၂သုးစၢလနံ ၂:၈ - အဝဲန့ၣ်ပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤကမၤလၢာ်ကွံာ်အီၤလာ အထးခိၣ်အသါထီၣ်, ဒီးကမၤ ဟးဂီၤအီၤလာအဟဲန့ၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါ (ကပြီၣ်ကပြီၣ်) လီၤ. (လာပုၤကညီ အလံာ်စီဆုံအပူၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “အိၣ်ဖျါ” န့ၣ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ ပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဖျါအဂ့ၢ်လာ ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလာ ပုၤဂရံး ဖိအကျိၣ်သာဖျါၣ်တဖျါၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

**၃. APOKALUPSIS**

လံာ်မဲာ်ဖျါၣ်အဝဲအံၤအခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်တမံၤလာဘၣ်တၢ်ကျါဘာအီၤလာပတၢ်ထံၣ်, တၢ်တမံၤ လာအအိၣ်ပာ်တ့ၢ်လံလာဘၣ်တၢ်မၤလီၣ်ဖျါထီၣ်အီၤ (revelment) ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်သုးကွံာ်တၢ်အခိၣ် ကါ (Uncovering), ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်သုးကွံာ်နီၢ်ကျါဘာ (removal of the veil) န့ၣ်လီၤ.

Strong's Greek # 602

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤ, မ့ၢ်ဒၣ်ပကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်အတၢ်ဟဲတုၤအိၣ်ဝဲ ခံစုတစုလာဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤ ထံထံဆး ဆးလာခံကတၢ်အပတီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝံၤဒီး, ကစၢ်ခရံၣ်အနီၢ်ခိၣ်နီၢ်ကစၢ်လာအမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖျါ နီတဖုကအိၣ်ဝဲဒီး တၢ်ကဟုကညီဒီး တၢ်လာထီၣ်ပွဲၤထီၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲဝဲဒီး တၢ်အနီၢ်ကံာ် (၁၄၄၀၀၀) အံၤန့ၣ် ကအိၣ်ဒီးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ ပကစံးကတီၤဘၣ်အီၤဒ်လဲၣ်. တၢ်စံးဆာန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ကလီးစဲ ၃:၄** န့ၣ်လီၤ.

**“တုၤခရံၣ်လာ အမ့ၢ်ပသးသမူကအိၣ်ဖျါဝဲဒီး, သုကအိၣ်ဖျါယုၣ်စ့ၢ်ကီးဒီးအီၤလာ တၢ်လာကပီၤအပူၤ လီၤ.”**

လာပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်, ကစၢ်ခရံၣ်ဖဲအိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲအခါ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အိၣ်ဖျါထီၣ် အခါ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဖဲပထံၣ်ဘၣ်အီၤအခါ, တၢ်အိၣ်ဖျါလၢအမ့ၢ်ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး ကစၢ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ် ကအိၣ် ဘၣ်ဒီး တၢ်ကဟုကညီအဂ့ၢ်န့ၣ် စံၤဘၣ်တဲဘၣ်ပုၤထံထံဆးဆးန့ၣ်လီၤ.

မှားဝဲလီၤ. လၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအပူၤန့ၣ်, လံာ်မဲာ်ဖျၢၣ်လၢဘၣ်တၢ်သူအီၤလၢ ပုၤဂရံးဖိအကျိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် **“APOKALUPSIS”** န့ၣ်ဒီး ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လၢလံာ်စီဆုံအဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, **လံာ်ရီၤမ့ၢ် ဓးၤ၉** စ့ၢ်ကီၤ မၤကၢ်မၤကျၢၤတၢ်အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဘၣ်တ့ၣ်န့ၣ်, အတၢ်ကွၢ်လၢ်သပျၢ်ပျၢ်န့ၣ် ကွၢ်လၢ်ယွၤအဖိခွါတဖၣ် အတၢ်အိၣ်ဖျါအကျဲ လီၤ.”** (APOKALUPSIS)